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Undersøgelse af konsekvenserne af 
Coronasituationen for folkeoplysende foreninger 
 
Kultur- og fritidsforvaltningen udsendte den 27. april 2021 en online spørgeskemaundersøgelse til 
Københavns kommunes 1078 godkendte folkeoplysende foreninger.  

Undersøgelsen omhandlede foreningernes oplevede konsekvenser af Coronasituationen og var rammesat 
således:  

”I foråret 2020 gennemførte Folkeoplysningsudvalget en undersøgelse af konsekvenserne af corona-
nedlukning for de folkeoplysende foreninger i Københavns Kommune. Her lidt mere end et år efter 
første nedlukning, håber vi, at I har lyst til at deltage i en opfølgende undersøgelse af, hvordan det 
sidste år med nedlukninger og begrænsninger for forsamling har påvirket jeres arbejde. 
 
I undersøgelsen spørger vi derfor igen ind til jeres oplevede konsekvenser af corona-situationen siden 
den første nedlukning 11. marts 2020. Med undersøgelsen ønsker vi både at få et indblik i, hvordan 
det står til på foreningsområdet generelt, og i, hvordan I hver især har håndteret de nye udfordringer 
og muligheder, der er fulgt med corona-situationen.” 

 

Da spørgeskemaet blev lukket for deltagelse den 20. maj 2021, havde 472 respondenter gennemført 
spørgeskemaet, mens 55 respondenter havde afgivet svar på dele af spørgeskemaet. 
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Undersøgelsens spørgsmål 
 
1. Oplysninger om jeres forening  

1.1. Foreningens navn 
1.2. Eventuelt foreningsnummer 

2. Hvilken foreningstype beskriver bedst jeres forening? 
3. Benytter jeres forening sig af kommunale faciliteter, tilskud eller begge dele? 
4. I hvor høj grad har jeres forenings normale aktiviteter været begrænsede siden 11. marts 2020? 
5. Har I foretaget alternative tiltag for stadig at afholde aktiviteter? 

5.1. Hvis ja, hvilke alternative tiltag har I foretaget? 
6. I hvor høj grad forventer I, at jeres normale aktiviteter bliver begrænsede under genåbningen i foråret 

2021? 
7. Hvor mange medlemmer har foreningen i dag? 
8. Hvad er den primære aldersgruppe for foreningens medlemmer? 
9. Hvordan har medlemsudviklingen været siden nedlukningen i foråret 2020? 

9.1. Hvis I har haft medlemstilbagegang, hvor meget? 
9.2. Hvis I har haft medlemsfremgang, hvor meget? 

10. Har foreningen oplevet fald i kontingentindtægter siden nedlukningen i foråret 2020? 
10.1. Hvis ja, hvor stort er faldet i kontingentindtægter? 

11. Har nogle af foreningens medlemmer ønsket tilbagebetaling eller reduktion i medlemskontingent eller 
anden deltagerbetaling som konsekvens af nedlukning/aflysning af aktiviteter? (det er muligt at vælge 
flere svarmuligheder) 

12. Har foreningen haft andre større økonomiske tab (fx mistede salgs- eller lejeindtægter) i forbindelse med 
nedlukning/aflysning af aktiviteter og arrangementer? 

12.1. Hvis ja, uddyb gerne 
12.2. Hvis ja, hvor stort er det samlede tabte beløb? 

13. Har I søgt støtte fra en eller flere hjælpepakker? 
13.1. Hvis ja, hvilke hjælpepakker har I søgt? 
13.2. Hvis ja, i hvor høj grad dækkes jeres udgifter? 
13.3. Hvis nej, hvad er årsagen til, at I ikke har søgt hjælpepakker? (det er muligt at vælge flere 

svarmuligheder) 
14. Har der været, eller forventer I, personalemæssige konsekvenser+ 

14.1. Hvis ja, hvilke personalemæssige konsekvenser? (det er muligt at vælge flere svarmuligheder) 
14.2. Uddyb gerne hvor mange afskedigelser, hjemsendelser eller hvilke andre personalemæssige 

konsekvenser I har haft. Har I fx aflønnet instruktører i perioder med nedlukning for at fastholde 
tilknytningen til foreningen? 

15. Har I likviditetsproblemer pga. Coronasituationen? 
16. Hvilke konsekvenser forventer I fremadrettet for foreningen på baggrund af evt. økonomiske tab som 

følge af Coronasituationen? 
17. Vil I være i stand til at genoprette normalt aktivitetsniveau, så snart det er muligt igen? 

17.1. Hvis nej, hvad forhindrer en hurtig opstart? 
18. Hvad er jeres bekymringer, nu og her og store som små, som følge af Coronasituationen?  
19. Har I andre oplevelser af Coronasituationen, som I ønsker at gøre Folkeoplysningsudvalget 

opmærksomme på? 
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Behandling af undersøgelsens data 
 
Besvarelser på spørgsmål 1 ”Oplysninger om jeres forening” fremgår ikke af nedenstående gennemgang af 
undersøgelsens resultater, ligesom navne på foreninger og enkeltpersoner er udeladt i de gengivne 
besvarelser. 

Spørgsmål 5.1, 12.1, 13.1, 14.2, 16, 17.1, 18, 19 er frivillige spørgsmål med individuelle svarmuligheder 
(fritekst). Forvaltningen har tematiseret besvarelserne på disse spørgsmål og opstillet resultaterne i 
prioriteret rækkefølge, når det har været relevant. I nedenstående gennemgang af resultaterne er det 
derudover muligt at læse uddrag af besvarelserne på disse spørgsmål. 

De samlede besvarelser på spørgsmål 18 ”Hvad er jeres bekymringer, nu og her og store som små, som følge 
af Coronasituationen?” og spørgsmål 19 ”Har I andre oplevelser af Coronasituationen, som I ønsker at gøre 
Folkeoplysningsudvalget opmærksomme på?” fremgår af hhv. Bilag 1 (side 16) og Bilag 2 (side 30). 

De resterende spørgsmål i undersøgelsen er multiple choice-spørgsmål. Resultaterne af multiple choice-
spørgsmålene er fremstillet i frekvenstabeller.  
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Undersøgelsens resultater 
 
2. Hvilken foreningstype beskriver bedst jeres forening? 

 

 
3. Benytter jeres forening sig af kommunale faciliteter, tilskud eller begge 
dele? 

 

 
4. I hvor høj grad har jeres forenings normale aktiviteter været begrænsede 
siden 11. marts 2020? 

 

 
5. Har I foretaget alternative tiltag for stadig at afholde aktiviteter? 
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5.1 Hvis ja, hvilke alternative tiltag har I foretaget? 
 
Antal besvarelser: 295 

Flere foreninger beskriver, at de har foretaget følgende alternative tiltag:  

 Mange faste aktiviteter afholdt online eller udendørs 
 Mindre hold, flere hold/tider/lokaler, begrænsninger på tilmelding til hold 
 Flere aktiviteter omlagt fra holdaktiviteter til mere individuelle aktiviteter eller aktiviteter i små hold, 

fx styrketræning, konditionstræning, løb, gåture, petanque, esport, ”solo-anvendelse” af lokaler 
 Flere initiativer med inspiration til hvordan deltagere kunne lave aktiviteter selv/derhjemme, fx 

videoer med instruktion, udsende/omdele materialer til brug under online-aktiviteter, 
’hjemmespejd’ 

 Mange nye online aktiviteter: webinarer, online workshops og talks; streaming af arrangementer; 
konkurrencer/’challenges’ gennem apps eller sociale medier; ’onlinespejd’, sociale initiativer som 
quiz, banko, ’hangouts’ og fester; online kåring af årets spiller og fejring af sæsonen/året i klubben, 

 

I mange besvarelser nævnes det, at det har været svært at omstrukturere og nytænke faste aktiviteter – 
her nogle uddrag af besvarelserne: 

 ”Vi har haft træning i det omfang vi har kunnet udendørs og så har vi brugt rigtig meget tid på at 
krisebehandle elever, der havde det svært pga. det manglende samværd og støtte de har haft i 
årevis i foreningen” 

 ”Udendørs træning - om end dette ikke er meget værdifuldt ift badminton ...” 
 ”Vi har forsøgt at køre lidt af undervisningen online. Dog fungerede det ikke så godt” 
 ”Vi har i de perioder vejret har tilladt det benyttet os af udendørs træning. Det har dog været 

svært over den kolde vinter” 
 ”Vi har forsøgt os lidt med hjemmeaktiviteter, men kun få medlemmer har benyttet sig af det” 
 ”Vi prøvede online undervisning, men det virkede ikke helt efter hensigten” 
 ”Vi forsøgte med at lave større afstand til vores kor-øver, men det måtte vi hurtigt droppe igen og 

efterfølgende aflyse helt, fordi at retningslinjerne blev ved med at blive stramme igen, efter at de 
var blevet løsnet op over sommeren 2020” 

 ”Vi er en esportsforening, så vi har kørt træningerne online. Det har været en udfordring at 
strukturere træningen og give beskeder osv. i et online format” 

 

Flere har dog også fundet nye metoder og gode løsninger – her nogle uddrag af besvarelserne:  

 ”Vi har haft en online konkurrence kørende i februar måned hvor holdene skulle finde på måder 
at ses og gerne træne men indenfor de retningslinjer der nu var. Der kom mange flotte, gode og 
kreative aktiviteter” 

 ”I den periode, hvor vi ikke kunne samles blev der afholdt zoom træninger ugentligt, ligesom der 
blev lagt træningsplaner ud til de resterende dage. Her har det været nødvendigt med 
opfindsomme øvelser, så især børnene kunne fastholde motivationen igennem video. Dette har 
bl.a. Været ved at lave sjove øvelser, hvor man skulle bruge stole, bøger, håndklæder strømper 
osv.” 
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 ”"Hjemmespejd" med opgaver udsendt pr. mail/Facebook, - spejderløb lagt ud i lokalområdet 
som medlemmerne kunne deltage i hver for sig” 

 ”Vi har sunget sammen via en server” 
 ”Vi har holdt generalforsamling via Messenger og de små snakke - kan godt finde på at sende en 

besked og indkalde til lille hyggemøde om et par timer. Dejligt det kan lave sig gøre” 
 ”Da det i marts måned blev muligt at starte aktiviteter udendørs, flyttede vi vores indendørs 

aktiviteter ud i det omfang, det var muligt. Desuden har vi startet et par nye hold udendørs, 
herunder familietræning, skateboard og fitness for børn” 

 ”Vi har haft udendørs skak foran Prismen siden 4. marts. Endvidere har nogle medlemmer spillet 
skak online” 

 ”Vi er et ungdomsorkester, og har været ramt af begge nedlukninger. Vi har indspillet musik over 
internettet, udgivet videoer og haft virtuelle prøver” 

 ”Vi har i foråret 21 gået ugentlige ture i Fælledparken” 
 ”Vi er en øvelokaleforeningen, og I det det blev muligt, tillod vi solo-anvendelse af lokalerne, dvs. 

medlemmerne kunne være der en ad gangen efter nøje forholdregler og anvendelse af 
værnemidler” 

 
6. I hvor høj grad forventer I, at jeres normale aktiviteter bliver begrænsede 
under genåbningen i foråret 2021? 

 

 
7. Hvor mange medlemmer har foreningen i dag? 

 

 
8. Hvad er den primære aldersgruppe for foreningens medlemmer? 
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9. Hvordan har medlemsudviklingen været siden nedlukningen i foråret 
2020? 

 

 

 

 
10. Har foreningen oplevet fald i kontingentindtægter siden nedlukningen i 
foråret 2020? 

 

 
10.1 Hvis ja, hvor stort er faldet i kontingentindtægter? 
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11. Har nogle af foreningens medlemmer ønsket tilbagebetaling eller 
reduktion i medlemskontingent eller anden deltagerbetaling som 
konsekvens af nedlukning/aflysning af aktiviteter? (det er muligt at vælge 
flere svarmuligheder) 

 

 
12. Har foreningen haft andre større økonomiske tab (fx mistede salgs- eller 
lejeindtægter) i forbindelse nedlukning/aflysning af aktiviteter og 
arrangementer? 

 

 
12.1 Hvis ja, uddyb gerne 
 

Antal besvarelser: 153 

Primære årsager til økonomisk tab i prioriteret rækkefølge: 

 Mistede indtægter ifm. aflysning af større/årlige arrangementer, herunder stævner, lejre, 
turneringer, loppemarkeder, koncerter 

 Mistede salgsindtægter ifm. aflysning af faste aktiviteter (øl/vand/kaffe/café, udstyr, merchandise, 
lodder, julekalendere) 

 Færre kontingentindtægter/tilbagebetaling af kontingent/kontingentfri perioder 
 Mistede indtægter ifm. aflyst frivilligt arbejde eller aflyste opvisninger til større arrangementer, 

herunder til festivaler, koncerter, messer, sports-events, loppemarkeder, karneval 
 Mistede lejeindtægter 
 Mistede sponsorater 
 Manglede mulighed for refusion af lejeudgifter/udgifter til deltagelse i turneringer/transportudgifter 

ifm. aflysninger arrangementer og aktiviteter 
 Mistede tilskud/tilbagebetaling af tilskud  
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Uddrag af besvarelserne:  

 ”Refunderer ca. 75% af kontingentet over 1.000.000 kr.” 
 ”Vi har ikke kunne sælge lodsedler på samme niveau som før Corona. Dette skyldes at 

medlemmerne ikke “tør” gå fra dør til dør, på samme måde som før corona. Vi har derudover mistet 
transport tilskud, da ting blev aflyst, men billetter allerede var købt” 

 ”Vores hovedindtægtskilde kommer fra udlejning af indendørsbaner i tennishallen. Tab i udlejning i 
2020 (marts-april og december) på ca. 350.000 kr, hvoraf vi fik 213.000 kr i støtte fra DGI/DIG 
Corona-støøtepulje. Tab i baneleje jan-feb-mar-april 2021 på ca. 875.000 kr, hvoraf vi ikke forventer 
at få noget dækket” 

 ”Ingen strandhåndbold i 2020. Mistet nogle sponsorer da vi ikke har kunnet hjælpe med diverse 
arbejde/hjælp og at der ikke har været spillet håndbold hvor vi kunne gøre reklame for sponsorerne” 

 ”Mistet indtægt fra events såsom Copenhagen Marathon hvor vi plejer at stille med frivillige” 
 ”Vi var nødt til fortsat at booke den hytte spillet udgår fra, da vi ellers mister vores førsteret til at 

booke hytten 1 weekend i måneden. Vi kunne ikke nå at afbestille alle de toiletter fra Godik vi havde 
booket” 

 ”Vi har en cafe i foreningen, hvor vi fik indtægter, men den har været lukket” 
 ”Julekalendersalg kunne ikke gennemføres, men julekalendre var allerede trykt” 
 ”Vi sælger normalt forestillinger og workshops. Det hele er blevet aflyst siden nedlukningen i 2020. 

Billetintægter for de få forestillinger vi har haft har ikke kunnet kompensere for det” 
 ”Vi havde booket en fest ifm. foreningens 40-års jubilæum, der blev aflyst og pengene var tabt” 
 ”Vi har ikke kunne afholde vores årlig banko, hvor vi igennem de sidste par år har haft et overskud 

på mellem 5.000-8.500 kr.” 
 ”Vi plejer at afholde sommestævne og klubfester hvor vi har et overskud” 
 ”Vi har under nedlukningen haft en nedgang på salg af udstyr” 

 

 
12.2 Hvis ja, hvor stort er det samlede tabte beløb? 

 

 
13. Har I søgt støtte fra en eller flere hjælpepakker? 
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13.1 Hvis ja, hvilke hjælpepakker har I søgt? 
 

Antal besvarelser: 113 

Primære ansøgte hjælpepakker i prioriteret rækkefølge:  

 DIF og DGI’s Coronahjælpepulje 
 DUF’s Covid-pulje 
 DIF og DGI’s Foreningspulje 
 Lønkompensation 
 Kompensation for faste udgifter 
 Kommunale puljer, herunder: Klubhuspuljen KBH, Udviklingspuljen, støtte til Corona-tiltag / Corona-

relaterede udgifter 
 COVID-19 Kulturpuljen 
 Kulturministeriets genåbningspakke 2020 
 Derudover nævner nogle foreninger, at de har fået økonomisk hjælp fra andre aktører, herunder: 

DGF, De Gule Spejdere, Allehelgens kirke 

 
13.2 Hvis ja, i hvor høj grad dækkes jeres udgifter? 

 

 
13.3 Hvis nej, hvad er årsagen til, at I ikke har søgt hjælpepakker? (det er 
muligt at vælge flere svarmuligheder) 
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14. Har der været, eller forventer I, personalemæssige konsekvenser?  

 

 
14.1 Hvis ja, hvilke personalemæssige konsekvenser? (det er muligt at 
vælge flere svarmuligheder) 

 

 
14.2 Uddyb gerne hvor mange afskedigelser, hjemsendelser eller hvilke 
andre personalemæssige konsekvenser I har haft. Har I fx aflønnet 
instruktører i perioder med nedlukning for at fastholde tilknytningen til 
foreningen? 
 

Antal besvarelser: 79 

Flere foreninger beskriver:  

 At de har mistet frivillige ledere, trænere, instruktører pga manglende motivation og/eller ændrede 
livssituationer som følge af Corona-situationen 

 At de har været nødt til at hjemsende personale – nogle med løn, men ikke alle har haft den 
mulighed pga. manglende mulighed for lønkompensation 

 At deres timelønnede ledere, trænere, instruktører ikke har modtaget løn/honorar pga. aflyste 
aktiviteter 

 At de har været nødt til at afskedige ledere, trænere, instruktører 
 At de har været nødt til at afskedige ledere, trænere, instruktører midlertidigt 
 At deres ledere, trænere, instruktører har været nødt til at gå ned i tid 
 At deres ledere, trænere, instruktører har været nødt til at finde anden beskæftigelse – og derfor 

ikke står til rådighed når aktivitetsniveauet i foreningerne normaliseres 
 At det har været sværere at rekruttere nye ledere, trænere, instruktører  
 At deres ledere, trænere, instruktører har arbejdet uden at modtage løn/honorar 

 

Uddrag af besvarelserne:  

 ”Vi har mistet instruktøre pga. det pres som COVID har haft på mange mennesker - privat og 
arbejdemæssigt. De har ikke haft overskud til at bidrage i foreningssammenhæng. Vi har ikke 



12 
 

afskedet nogen, da vi har fået hjælp fra statens hjælpepakke til lønninger og vi håber virkelig på at vi 
kan fastholde dem når nu det ikke er muligt mere at søge fra hjælpepakkene” 

 ”Flere trænere og frivillige har trukket sig fordi motivationen og fællesskabet har manglet” 
 ”Ja, vi har stort set ikke haft træninger hele vinteren, så den eneste træner der har fået løn, har 

været vores cheftræner, som vi har fastansat. Alle vores alm. trænere er på time basis, og eftersom 
vi ikke har kunnet afvikle træninger har der ogå været en del besparelser til træner honorarer” 

 ”Instruktør har måtte opgive sit hverv og vi må derfor lede efter en anden instruktør til efteråret” 
 ”Vi valgte i foråret 20 at betale vores instruktører selvom vi ikke var forpligtet til det, da de alle er 

studerende” 
 ”Vi har haft hjemsendt personale, samt nogle der er gået ned i tid, andre har været midlertidigt 

afskedigede. Instruktører med få timers arbejde har ikke fået udbetalt løn” 
 ”Hele personalet har været hjemsendt under store dele af nedlukningsperioden. Alle fastlønnede 

instruktører er blevet aflønnet i perioden, mens timelønnet kun blev aflønnet under den første 
nedlukning” 

 ”Vi har sendt trænere hjem på lønkompensation og stoppet kontingenterne helt i en lang periode. 
Enkelte trænere har stået for online træning/tilknytning. Men børnene orkede jo ikke mere online...” 

 ”Vi har valgt at fastholde de deltids og fuldtidsansatte, men har ikke været i stand til at holde på de 
timelønnede ansat. Det har desværre betydet stort frafald af trænere” 

 ”Vi kunne ikke overholde vores aftale med instruktør om aflønning da  der ikke var aktiviteter. Vi 
håber på de vil forsætte med os nå vi genåbner” 

 ”De fleste af vores ansatte er gået ned i tid” 
 ”Under nedlukninger har alle vores faste timelønnede instruktører fået løn for de timer timer, som 

de normalt ville have haft - Dels fordi nogle af vores instruktører er ansat i fleksjob og derfor 
afhængig af timerne, og dels for at fastholde” 

 ”Instruktører har arbejdet uden vederlag” 

 
15. Har I likviditetsproblemer pga. coronasituationen? 

 

 
16. Hvilke konsekvenser forventer I fremadrettet for foreningen på 
baggrund af evt. økonomiske tab som følge af coronasituationen? 
 

Antal besvarelser: 114 

Flere foreninger beskriver: 

 At de ikke har muligheder for at købe nyt udstyr 
 At de må nedsætte udgifter til afholdelse og/eller deltagelse i aktiviteter og arrangementer (ture, 

stævner, lejre) 
 At de er tilbageholdende med at planlægge aktiviteter og arrangementer, af frygt for at miste penge 

ifm. mulige nye restriktioner og nedlukninger 
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 At de ikke har råd til uddannelse og kompetenceudvikling 
 At udviklingsprojekter og renoveringer må sættes i bero 
 At det kan være svært at betale faste udgifter (husleje, øgede udgifter til rengøring), og (muligvis) 

må opsige lejemål 
 At de har behov for større egenfinansiering/højere kontingentsatser 
 At de har behov for at søge flere sponsorater, puljer, tilskud, og måske optage lån  
 At de ikke har råd til at aflønne/ansætte personale 
 At de havde en opsparing før Corona, som nu er brugt 
 At det vil tage flere år, før deres økonomi er lige så god som før Corona 

 

Mange foreninger beskriver derudover store økonomiske usikkerheder fordi:  

 Færre medlemmer leder til færre indtægter, som leder til mindre tilskud/færre tilskudsmuligheder, 
som leder til færre muligheder for at rekruttere nye medlemmer – osv 

 Med mistede indtægter følger mistede muligheder for at afholde aktiviteter og arrangementer som 
kan generere indtægter 

 Det tager lang tid at få svar på ansøgninger om tilskud, puljer, kompensationer 
 De frygter nye restriktioner og nedlukninger i fremtiden 

 

Uddrag af besvarelserne:  

 ”Vi skal gerne have en stor tilgang af nye medlemmer (ca. 50) for at komme op på det medlemstal, 
som vi har haft tidligere. Vi har siden nedlukningen i marts 2020 haft væsentlig mindre nye 
medlemmer, da vi ikke har kunnet træne inde. Vores frafald af medlemmer har været, som det 
plejer. Mindre medlemstal giver mindre kontingent og mindre kommunalstøtte” 

 ”Den likviditet vi havde opbygget og planer om at bruge på spejderaktiviteter er mere eller mindre 
gået til at dække huller, derfor bliver vi nødt til at tilbyde spejderne nogle billigere aktiviteter det 
næste stykke tid” 

 ”Vi kommer nok ud med et minus på 600.000-800.000  for 2021(hvis vi ikke lukkes ned igen i 
efteråret, når vi skal ind igen), så vi må holde igen med vedligeholdelsesprojekter lige nu. Hvis vi 
lukkes ned igen i efteråret (og må forvente at det sker jævnligt fremadrettet på nye smittebølger), så 
må vi lave mere gennemgribende omlægning af hele vores struktur for at sikre overlevelse” 

 ”Påregner et underskud på ca. 0,5 mio. kr i 2021. Konkret betyder det, at planlagt 
materielinvestering må udskydes” 

 ”At vi vil prioritere vores aktiviteter og lægge flere der hvor der er større økonomisk gevindst” 
 ”Umiddelbart betyder nedlukningen en justering af kontingent i fremtiden således at der 

genopbygges en fornuftig likviditet” 
 ”Større deltagerbetaling, og deraf færre arrangementer” 
 ”Et stort underskud. Mindre risikovillighed i forbindelse med afholdelse af lejre og stævner. 

Tilbageholdenhed med udskiftning af nedslidt udstyr. Ansættelsesstop” 
 ”Vi havde heldigvis en sund økonomi i foråret 2020, men al vores opsparing er væk, og vi har jo 

stadig haft udgifter til husleje m.m. for ca 100.000 hver måned, og 0,- i indtægt. Vi håber og tror på 
at vi kan komme på fode igen, men det vil tage flere år at komme op på niveauet fra før corona” 

 ”Klubbens store medlemsfremgang har lidt et alvorligt knæk og vi er usikre på om vi fremadrettet 
kan fastholde vores mange unge og voksne medlemmer” 

 ”Der bliver ikke mulighed for at købe udstyr som ellers var planlagt” 
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 ”Børn og unge aktiviteter vil blive mindre, samt det sociale i klubben har fået et knæk, som det vil 
tage lang tid at  genetablere – hvis muligt” 

 ”Mindre aktiviteter for eleverne i forhold til stævner, deltagelse i Lejre samt træneruddannelse” 
 ”Vi bliver nok nødt til at opsige dele leje af vores lejemål og afholde færre aktiviteter” 
 ”Afhængig af hvornår corona slutter og hvor længe at klubben er lukket ned / delvist lukket ned, kan 

det have yderligere betydning for vores medlemstal. Vores formindsket indbetalte kontingent kan 
have betydning for vores lejemål. Vi har i forvejen kun lige kunne betale vores husleje og få det til at 
køre rundt, og der frygtes at vi fremmedrettet kan være nødsaget til at flytte i mindre lokaler for at 
den daglige drift fungere” 

 ”Vi har planer om at arbejde dobbelt så meget for dobbelt så lidt” 

 
17. Vil I være i stand til at genoprette normalt aktivitetsniveau, så snart det 
er muligt igen? 

 

 
17.1 Hvis nej, hvad forhindrer hurtig opstart? 
 

Antal besvarelser: 77 

Primære forhindringer for hurtig opstart i prioriteret rækkefølge: 

 Mangel på faciliteter – enten fordi faciliteterne ikke er egnede hvis restriktioner skal følges, fordi 
flere indendørsfaciliteter ikke er åbnet med genåbningen, eller fordi tidligere anvendte faciliteter 
ikke længere er tilgængelig fx pga ombygning 

 Mangel på medlemstilslutning 
 Aktiviteten er umulig at udføre med restriktionerne (forsamlingsforbud og forbud mod sang) 
 Mangel på instruktører og frivillige 
 Medlemmer er tilbageholdende ift. Fysisk fremmøde 
 Udmeldinger om nye lempelser/skærpelser af restriktioner giver ikke foreningerne nok tid til 

planlægning og igangsættelse 
 Sæsonen er slut 
 Økonomiske problemer 
 Mangel på turneringer fordi andre foreninger er i problemer 
 Manglende ressourcer til at tjekke Corona-Pas 

 

Uddrag af besvarelserne:  

 ”Hallen er jo lukket.” 
 ”Nogle af de frivillige er lidt tilbageholdende med fysisk fremmøde, men er klar ligeså snart vi er lidt 

længere fremme i forholde til vacciner” 
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 ”Meget sene restriktionsudmeldinger fra Kulturministeriet. Det tager tid at organisere en forening og 
klasser mm.” 

 ”Mange af vores aktiviteter foregår indendørs og vi har desuden lavsæson nu og frem til 1/9. Mange 
af vores elever har brug for ro og koncentration for optimal træningsudbytte, hvilket ikke kan findes 
ved udendørstræning. Vi arbejder her og nu på at opdele træning og undervisning, så nogle hold er 
ude og andre er inde, men det presser instruktørerne, da vi har brug for dobbelt så mange 
instruktører som normalt” 

 ”Vi kommer til at mangle indendørs faciliteter når vi åbner op igen, hvor vi kan holde afstand. Større 
fokus da kor har en ekstra udfordring med afstande” 

 ”Vi kan ansætte flere instruktører igen. Nogle af de afskedigede vil nok ikke være i foreningen mere, 
og det er fuldt forståeligt. Men vi kan sikkert finde nogle andre, selvom vi helst vil have de 
afskedigede tilbage” 

 ”Vores medlemmer er tilbageholdende med at indbetale kontingent for 1 år - det er nu 2. år, hvor 
der er nedlukning og dermed væsentlige "mangler" i forhold til deres forventninger” 

 ”Ca 75 % af ungdommen er stoppet idet de ikke ville træne udenfor under de begrænsede forhold 
og deltagere det har været muligt” 

 ”Vi skal have mobiliseret alle medlemmer igen - Vi forventer, at mange af de sociale bånd, der 
blinder foreningen sammen, og har fået folk til at møde op er blevet svagere som en konsekvens af 
nedlukningen” 

 ”Vores frivillige instruktør har under coronaen stoppede hos os, og derfor er vores hold også blevet 
begrænsede” 

 ”Vores primære hal vil være nedlukket til ultimo 2021” 
 ”Normalt aktivitetsniveau kan kun genoprettes når reglerne for brug af faciliteter bliver stabile” 
 ”I vores klub ja - men vi har indtryk af at andre klubber lider mere. Derfor er det svært at stable 

turneringer på benene” 

 
18. Hvad er jeres bekymringer, nu og her og store som små, som følge af 
Coronasituationen? 
 

Antal besvarelser: 338 

Se de samlede besvarelser i Bilag 1, side 16 

 
19. Har I andre oplevelser af Coronasituationen, som I ønsker at gøre 
Folkeoplysningsudvalget opmærksomme på? 
 

Antal besvarelser: 95 

Se de samlede besvarelser i Bilag 2, side 30 
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BILAG 1 
18. Hvad er jeres bekymringer, nu og her og store som små, som følge af 
Corona-situationen?  
 nu hvor mange andre motionsformer må starte op - vil det være endnu svære at få de “gamle 

medlemmer” til at fastholde deres medlemsskab hos os. Det gælder uden tvivl 18 år og op. Vi håber 
selvfølgelig, at man tænker dette ind og vil åbne for at vi, der ikke må åbne - kan søge kompensation, 
da det ellers er tæt på konkurrenceforvridning, at nogle kan åbne 

 At genoprette relationen til de børn, der ikke har deltaget online. Og at få de unge op af sofaerne og ud 
af døren og igen være en del af et fællesskab. 

 Udfordringer med brug af klubhus/omklædningsrum. Der er store logistiske udfordringer omkring 
vores aktiviteter. 

 Faldende medlemstal 
 Mest jeres bookingsystem der er temmeligt  ufremkommeligt 
 Det er meget svært at få svar fra kommunens idrætsansvarlige, så det har ikke været muligt at finde ud 

af hvordan og om vi kan finde baner når der lukkes op igen. 
 Restriktioner som begrænser og kun små hold vil være muligt. Mange har ikke danset siden første 

lockdown, kan vi få dem motiveret til at komme tilbage.Manglende underviser tilslutning 
 At medlemmer afventer tilmelding til den nye sæson pr. september da nuværende sæson slutter 31. 

maj (for de fleste). 
 Vi er yderst bekymret for de elever, som i forvejen var presset af forskellige årsager, da de virkelig 

trænger til stabilitet nu. Vi er yderst bekymret for vores instruktører, da vores børn og unge lige nu 
trækker rigtig meget på det nærvær og den menneskelige støtte, som instruktørerne giver dem 
nærmest døgnet rundt. Vi krisebehandler i mange familier hvor der er opstået ekstra konflikter 
pga.nedlukningen. Vi har altid haft en hel familier, der har brugt os som et frirum, men nedlukningen 
har forhøjet dette antal af familier som er presset væsentligt. En stor del af børn og unge har under 
nedlukningen været ensomme og en del har fundet "forkerte venner" som har udløst store 
konsekvenser for dem selv og deres familier. Andre har nærmest isolerede sig på Nettet og har ikke 
passet deres online skoleundervisning, hvilket igen har skabt konsekvenser, da de nu er blevet 
afhængig af Nettet og passiviseret, hvilket familier, der i forvejen har problemer har svært ved at 
håndtere. Så vi ER bekymret og vi håber på stabilisering nu, så vi igen kan give dem deres faste rammer 
i foreningen og deres stærke fællesskab tilbage. De udfordrede elever skal tilbage til de stærke venner, 
som de møder i deres frirum i foreningen. Vores motto er ikke blot til pynt: Alle hjælper til og støtter 
hinanden. 

 at alt lukker igen til efteråret 
 Vi er bekymrede for, om koncerter/arrangementer kan afholdes som planlagt. Vi har måttet aflyse flere 

planlagte koncerter det seneste år, efterhånden som situationen har ændret sig, og det er ekstremt 
demotiverende for eleverne og skal helst ikke gentage sig. 

 at vi bliver begrænset på motionsløbsområdet i 2021 hvilket blive et stort problem i 2022 
 Muligheden for at mødes, tab af social kontakt 
 Den lille tilbagegang vi har haft har vi delvis opvejet ved at sætte nye aktiviter igang 
 at der kommer flere nedlukninger og vi ikke kan afvikle vores stævner herunder DM , vi frygter også at 

vores elite program lider under ikke at atleterne ikke kunne rejse ud og spille internationalt , at vi ikke 
kan afholde firma events og mister indtægter på den aktivitet. 

 At vi ikke kan klæde om sammen og afholde sociale aktiviteter 
 Aflysninger ved dårligt vejr, når vi ikke har et lokale. 
 mangler medlemmer 
 Ked af al den aktivitet små børn (og deres fædre) har mistet i deres første leveår. 
 Tab af medlemmer og frivillige til at drive foreningen 
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 At vi f.eks. skal fortsætte med at spritte redskaber af (skumredskaber/plast har ikke godt af det).  
At vi fortsat ikke kan bruge de små redskaber (finmotorisk træning) 
At vi skal betale lønkompensationen tilbage. Regeringen har ikke åbnet op for at vi kan evaluere endnu 
vedr. de to gange, vi har modtaget midler. Hvis vi skal refundere, går vi konkurs. 
At vi mister timer til holdene, fordi skolerne skal opdele deres undervisning mere og får brug for at 
råde over faciliteterne mere. 
At instruktørerne tager skade rent psykisk. Lockdown første gang var økonomisk/mentalt hårdt for 
flere, der måtte flytte fra deres lejlighed, og nogle er meget svære at komme i kontakt med, selvom vi 
er startet igen. 
At børnenes motoriske kompetencer har lidt ubodelig skade. Især dem med ressourcesvage forældre 
har været meget inaktive, og vi har haft svært ved at komme i kontakt med dem. 
Vi startede 18 nye hold for socialt udsatte i Brønshøj/Husum og 4 nye hold på Tagensbo (Bispebjerg) i 
sept. 21 - og det har givet en stor medlemsfremgang. Mange af de børn (forældre) kan vi ikke få 
kontakt til nu, så det er meget tungt at få dem til at starte igen. Vi frygter, at især holdene i 
Brønshøj/Husum bliver meget ressourcekrævende at starte op igen - og nogle bliver måske med nye 
instruktører efter sommerferien. 

 Vi har haft stor medlemstilbagegang. Dette skyldes, at vores medlemmer plejer at melde sig ind ifm. 
første arrangement, som blev aflyst grundet Corona. Vi har endnu ikke kunne afholdt nogle fysiske 
arrangementer i denne medlemsperiode, og vi har derfor ikke så mange medlemmer på nuværende 
tidspunkt. Vi forventer dog, at vores medlemsantal kommer op på det normale, når vi igen kan holde 
arrangementer. 

 Der er ikke adgang til omklædning og bad som følge af corona. Det er en lille ting, men det er lidt 
bøvlet. Der er heller ikke så gode muligheder for social aktivitet efter foreningsaktivitet, da mange 
cafeer og klubhuse er lukkede. 

 Vi bekymrer os primært om, hvordan og hvornår vi kan vende tilbage til almindelige forhold igen. Det 
har krævetekstra administrative ressourcer at oprette tilmeldingslister for hver enkelt træning af 
hensyn til bl.a. hurtig smittesporing osv. Vi håber meget på at kunne åbne op for vires voksehold meget 
snart. 

 Vi er bange for at skaden er stor i forhold til om medlemmer har valgt andre ting at foretage sig, når 
man igen kan konkurrere. Samtidig er alt vores sociale aktivitet grundlaget for vores forening og det er 
og har været ikke eksisterende. 

 Den lange pause kan betyde, at nogle af vores medlemmer stopper med at spille billard. Da 
hovedparten af vores medlemmer er 60+, kan der være en risiko for dødsfald, hvis de bliver smittet 
med corona 

 Medlemsflugt pga. manglende aktivitet og turneringer. Manglende indtjening på salg af ammunition, 
hvilket stækker bestræbelserne på at forny arsenalet. 

 At holde motivationen til frivilligt arbejde. At børnene får svært ved at komme afsted, måske ikke 
længere ser sig selv som en del af holdet. Vi kan se, at en del af svømmerne har taget gevaldigt på i 
perioden, vi ikke har kunne tilbyde undervisning. 

 folk er bang for at samle og venter, når alle bliver vakcineret 
 Bekymringerne er helt klart alle de regler som der skal tages højde for, det er fint man gerne vil lukke 

noget op men ikke andre ting, og for at gøre dette, så er der rigtig mange restriktioner og hensyn og 
regler, og man glemmer sgu lige at vi alle er frivillige og ikke får så meget som en krone får dette, så det 
har ikke altid lige været nemt at overholde alle regler 100 procent 

 afvikling af turneringsplanlagte kampe 
 Vi har ikke de store problemer med at skaffe nye medlemmer, men det er afgørende for klubbens 

kultur at vi har medlemmer som har været i klubben i mange år og dem har vi desværre mistet mange 
af det seneste år... 

 Vi vil gerne gå i gang 
 Om man tør at tilmelde børnene igen, når man binder sig for en hel sæson, som man gør her. 
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 At vores medlemmer - primært studerende mistrives. De 18-30 årige er sat bagerst i køen, der er ikke 
noget der råber op om deres sag. De har stort set ikke været på campus siden 11. marts, mange bor 
alene og mange er ensomme - så for vores medlemmers skyld vil vi bare igang. 
Vores største bekymring er om vi til efteråret kommer til at have restriktioner på den indendørs idræt 
igen. Restriktionerne for indendørs idrætten i efteråret 2020 har betydet færre hold og færre pladser 
pr. hold. 

 At stævner ikke kan afvikles. At vi skal til at blive politifolk (tjekke coronapas). At forsamlingsforbuddet 
indsnævres. At svømmehallerne ikke lukkes op til tiden (6. maj) for voksne 

 Om vi kan få vores medlemmer til at deltage på lignende aktivitets-niveau, når alt kører igen, eller om 
det mindre niveau under corona betyder, at det bliver svært 

 Spændt på om vi kan få børn og unge med på tur igen eller om corona vil afholde dem fra at tage med. 
Kan vi skabe aktiviteter til at skaffe nye medlemmer. Vil børnene og især de unge komme tilbage og 
være en del af aktiviteterne eller har de fundet andre græsgange? 

 At for mange danskere ikke følger givne anvisninger for adfærd, og at dette vil betyde fornyet 
nedlukning. 

 Som nystartet forening i august 2020 har det været svært at holde fast og være inkluderende over for 
medlemmer, der så kort tid har været en del af foreningen. Det har også i den situation været svært at 
dokumentere tab og manglende indtægter, da der ikke har været etableret 1) en fast indtægt 2) en 
buffer at tære på 

 Vi håber ikke det varer for længe før der bliver åbnet for vores indendørs klubaktiviteter igen. Vores 
trænings- og uddannelsesaktiviteter har ligget stille længe, og dem vil vi gerne i gang med igen. 

 At vi ikke kan komme videre med vores projekt om at fremme strand fodbold sporten i Danmark 
 Indtil videre ingen men vi passer på ikke smitter hinanden . 
 Senfølger af Corona kan medføre udmeldelser. De faste medlemmer har ikke fået fuld valuta for 

kontingentet og mister måske interessen for roning. 
 ingen 
 1)Kan vi fortsat få medlemmer til at betale for et års kontingent 

2) kan vi (gen)tiltrække vores mange unge medlemmer (primær bekymring er dem, der spiller for 
hygge/socialt) 
3) kan vi motivere vores frivillige - det har være en utrolig lang og hård kamp for de frivillige at drive en 
stor klub på de betingelser, der har været det sidste år. 
4) kan vi (gen)finde sponsorer 
5) hvordan stillers vi ift FOS tilskud mm 
6) får vi bevilget og godkendt vores ansøgninger om kompensation - vi ligner ikke en almindelig 
virksomhed 

 Vores bekymringer går på; De mange udmeldinger af medlemmer, manglende kontakt og 
ekstraarbejde med de udsatte børn og unge, det store ekstraarbejde i genåbningen vedr efterlevelse af 
restriktioner, kommunikation med medlemmer man ikke har haft nærkontakt til, medlems til-og 
afmelinger. Om vi får smittede medlemmer og dermed smittespredning i foreningen. 
Om vi kan løse de samarbejdsproblemer og konflikter mellem trænere og ledelse som er opstået pga 
langdistancekommunikation og corona-situationen..Om vi mister vores elitebørn, teenagere og 
ungdoms crews. Om foreningen kan bære de mange økonomiske udfordringer. 

 Corona-situationen/restriktioner vil for besværligt gøre vores aktiviteter 
 Det komme til at knibe med at få medlemmerne tilbage 
 Manglende adgang til lokaler 
 At vi mister de medlemmer som ikke var godt forankret på holdene. At nogle er begyndt til anden sport 
 Om klubben kan overleve pga manglende ungdom . 
 Driftmandskab og drive, kontinuitet, antal medlemmer kommer op igen og hvordan vores genstande 

har det efter et års opbevaring i containere (normalt bliver de tilset og luftet månedligt) 
 Sommerturen bliver formentlig ikke blandt andre søspejdere, som eller er planen. Der bliver 

selvstændige turer, som normalt 
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 Når der igen åbnes for indendørs aktiviteter. Vi spiller badminton, hvilke krav vil der så være til 
deltagerne og bestyrelsen. 

 Hvis krav om Coronapas fastholdes i længere tid, risikerer vi,  at nogle medlemmer stopper. 
 at det ikke bliver muligt at gennemføre et fuld vinterprogram med udlandsture 
 At fastholde aktivitetsniveauet og mindske medlemsfrafald. At vores arbejdende medlemmer 

(badminton) falder fra, fordi vi ikke kan få baner i "primetime" (kl. 16--20) 
 at vi får smitten ind i  klubben 
 Størst bekymring har vi omkring genopbygning af alle de indirekte aktiviteter uden om den primære 

aktivitet 
 om vi stadigt kan holde på vores medlemmer 
 At vi er i det alderstrin, at vores medlemmer ikke vil indenfor førend alle er vaccineret. 
 At vi måske ikke kan fortsætte 
 1. bekymring og tilbageholdenhed blandt medlemmerne 

2. næsten alle vores aktiviteter er i GMC. Det er desværre utrygt med de mange mennesker i forskellige 
aldre, som færdes i centeret 
3. "er det nu den sidste nedlukning eller sker det igen i oktober?" 

 Om aktiviteten bliver den samme 
 At eventuelle forværringer betyder udskydelse af genåbning. 
 At vi mister medlemmer 
 Vores bekymring knytter sig til Coronapasset og KKs krav: 

"Kontrol af coronapas og ID foretages af den holdansvarlige og eventuelt personale eller andre 
personer tilknyttet lokaliteten ved første naturlige kontakt efter ankomst." 
Vi anerkender selvfølgelig at deltagerne skal have gyldigt Coronapas; men da de tildelte tider ikke kan 
udvides vil tiden til kontrol fragå den egentlige aktivitetstid. jeg har en drøm om KK  finder mulighed for 
at ansætte 'kontrollanter' til at sikre, at alle der, som os, bruger Prismen har gyldigt Coronapas. Og så 
drømmer vi om en solnedgangsklausul pr. 1. september 2021 for Coronapasset. 

 At medlemmerne melder sig ud pga alder 
 Yderlig tilbage gang af medlemmer 
 Restriktioner vs. ingen undervisning 
 Frygt for at klubben måske helt lukker, fordi medlemstallet bliver ved med at falde 
 Det der er at det er dem under 18 år og over 70 år der må start op. Vi der ligger lige i mellem skal først 

vaccine først. Der ligger vores problemer eller gå det som det skal 
 Fortsatte begrænsninger af hvordan vi kan holde ture og lejre - genindførelse af restriktioner af 

hvordan vi kan holde møder 
 Vores primære bekymring er hvor skrappe restriktioner vi skal åbne med 
 At det at det gentager sig. 
 Brugen af coronapas, kan forhindre nogen i at deltage, da der går meget tid med at få en test flere 

gange om ugen. Det kunne give et generelt reduceret fremmøde. 
 Kultur er helt glemt, cirkus især, alle snakker kun om restauranter og frisører 
 Vi mangler ledere og det kan godt være vi bliver nødt til at lukke/mindske nogle af vores enheder. 
 At vi kan få flere medlemmer 
 Trænermangel til sommeraktiviteter. Trænermangel i det hele taget. Stop-and-go /coronaLockdowns . 

Begrænset åbningstider på idrætsanlæg. Derimod er det spændende at se, hvilke virkning ift. 
idrætsudvikling/ændring i idrætsvaner corona-situationen vil få på lidt længere sigte. Vi er glade for at 
kunne bevare medlemstilskud 

 Mistet teknisk niveau, teknisk kunnen som går tabt for altid 
 Vi bliver ikke yngre. 
 Forsamlings forbuddet gør det svært at lave aktiviteter. Desuden har de andre covid-19 restriktioner 

gjort at vi ikke har lokaler før til slut maj. 
 Rengøringen i skolekøkkenet på skolen. 
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 Ingen vi mærker stor interesse for at vi kommer igang 
 Om vi skal betale for lokaler når vi ikke må bruge dem. Vi har nemlig valgt at lade være med at kræve 

kontingent for sæsonen 2020/2021, når medlemmerne ikke kan benytte lokalerne. 
 Vi har ikke decideret likviditetsproblem men der er meget lidt at gøre godt med i form af PR og 

genstart. Nu har vi fået penge fra udviklingspuljen men der skal stadig gøres rigtig meget frivilligt 
arbejde frem mod sept. Det er som at starte lidt forfra og vi håber ikke vi 'knækker nakken' på det (som 
man siger). 

 Bekymret for at vi ikke får den medlemstilgang som vi normalt har hvert år. Desuden er vi lidt 
bekymret for at der vil gå nogen tid før vi kan benytte vort klubhus på normale betingelser. Netop 
klublivet i og omkring vort klubhus er en meget vigtig del af foreningen. 

 At vi ikke har kunde spille i næsten er år 
 Kun den almindelige men ikke på vores aktiviteter nu 
 Vi vil gerne kunne bruge hele vores klubhus til omklædning og aktiviteter samt opbevaring af udstyr 

snarest muligt. 
 Er om vi kan fastholde medlemmerne, da vi i år ikke kommer på sommerlejr / weekend 
 – Fastholdelse. Vi har mistet mange penge, da vi stoppede kontingenterne, men stadig havde udgifter 
 At foreningen går helt i opløsning, fordi vi i så lang tid ikke har kunnet gennemføre vores aktiviteter. 

Det kunne være en hjælp, hvis vi kunne få lov til at bruge en dansesal/gymnastiksal i Københavns 
Kommune i løbet af sommeren. 

 At vi ikke kan være indendørs og bruge hytter til arrangementer. Vi har ikke kunnet komme på kursus i 
streyf pga Corona 

 At situationen har betydet forringet mobilitet og kondition og vægtproblemer. 
 Vi spiller musik, og er et talentudviklin 
 Dårlig information angående genåbning af teatre og kulturhuse og regler omkring forestillinger og 

forsamlinger. 
 begrænsning af større forsamlinger og festivaler, da det betyder meget for orkesterets  fortsatte 

sammenhængskraft at vi kan komme ud og optræde for andre og deltage i kulturelle festivaler fx 
Karneval i København, 48 timers på Nørrebro, Kulturhavn, Distortion mv. 

 At vi kommer i dårlig form, og bliver i tiltagende dårligt humør. 
 Likviditet. Kommer alle medlemmer tilbage. Eventuel 3. nedlukning. 
 Bekymringer for medlemstal vil falde hvis vi ikke snart får lov til at være indenfor 
 Medlemsflugt 
 om vi kan få medlemmer igen, som vi har mistet 
 Om vi kan få et lokale hvor vi kan synge. 
 Medlemsflugt 
 at det dræber vores i forvejen meget lille forening fordi vi ikke kan mønstre nok deltagere. 
 Hvordan vi kan fastholde deltagerne, som er tilknyttet efter online  sessionerne. 
 Man kan være bekymret for hvordan det bliver at starte op igen, efter så lang en pause. 

Bange for at medlemmer falder fra, når vi skal i gang igen, og der på ny skal betales kontingent. 
Bekymring for om det bliver muligt at afholde sociale arrangementer. 

 Om vi kan få et lokale, der rummer os og vores aktiviteter. 
 vi kunne ikke få vores medlemmer tilbage 
 ingen ? 
 Vi håber bare at vi kan komme igang hurtigst muligt 
 Vi vil gerne have vores svømme aktivitet tilbage som vi har mistet i Hyltebjerg skole i Vanløse 
 Nogle af vores medlemmer er måske fortsat utrygge ved at deltage i arrangementer med mange 

deltagere og bliver måske hjemme 
 Ikke de store 
 At man ikke ved om der er åben eller lukke, og hvor hurtigt det kan ske.. 
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 Vi er en gymnastik- og atletikforening, og er afhængige af, at træningsfaciliteterne er åbne og flere af 
vores medlemmer gider ikke at møde op, hvis der ikke er mulighed for at få bad efter træning, jeg 
synes også personligt at manglende omklædningsfaciliteter er irriterende 

 Vi længes efter en normal hverdag 
 Medlemstilbagegang 
 At medlemmer har vænnet sig anden og alternativ træning, solotræning, og ikke lige vender tilbage 

med det samme 
 Vi er mest bekymrede for påvirkningen af vores sociale klubliv. Vi har kunnet ro under nedlukningerne 

(men omklædning hjemme/udenfor), men vores sociale aktiviteter har enten været aflyst eller folk er 
kommet i mindre grad. Vi håber vi finder sammen igen i "3. halvleg", men det kan tage tid at komme 
tilbage i sædvanlig gænge 

 Pt. ønsker vi jo blot normale forhold igen. I foråret 2020 havde vi en stor medlemstilbagegang, men i 2. 
halvår 2020 eksploderede medlemstilgangen og her ligger vi ok stabilt nu med en mindre tilbagegang 
på ca. 5% . Dog har vi under nedlukningen formået at rekruttere nye medlemmer til udendørstræning 
og her henter vi medlemmer tilbage, så vi ca. er i status quo. 

 Vi er optimistiske omkring genoptagelsen af foreningens aktiviteter, og villige til at lægge et stykke 
arbejde i at få foreningens medlemmer til at mødes igen og genoprette de sociale fællesskaber. 

 - Vi har haft størst nedgang i aldergruppen under 25 år. Vi er bekymret for om især de mindreårige 
(under 18) vender tilbage. - Vi er bekymret for hvor hurtigt vi kommer tilbage til samme 
indtjeningsniveau som før krisen efter at kompensationsordningerne ophører. 

 at vi ikke kan bade alle steder når vi spille kamp 
 Vi har ingen større bekymringer, mange af vores medlemmer er vendt tilbage, og er begyndt at betale 

kontingent igen fra 2 kvt. 2021 
 Corona gør, at vi kun kan udføre vores aktiviteter, men ikke kan lave noget rundt om. Vi har en del nye 

medlemmer, som vi gerne ville have sluset bedre ind gennem sociale aktiviteter rundt om vores 
idrætsaktiviteter. Vi er en breddeklub, så den sociale dimension er meget vigtig for os og svær at løfte 
pt. 

 Vi er en forening kun for ældre/pensionister så måske kan der være frafald fordi det er svært at holde 
kroppen i gang når man er alene 

 Om vi kan rekruttere nye medlemmmer og øge aktivitetsniveauet. 
 vi er meget tæt på at måtte lukke foreningen. manglende motionstilbud. vægtforøgelse. manglende 

socialt samværd gennem motion 
 Om alle vores medlemmer er fastholdt og tilmelder sig aktiviteter igen til efteråret i sæsonen 21/22. 
 at det fortsætter - med nye mutationer - eller at medl. er blevet bange for, at det skal gøre det. 
 Børnene og de unge er der og er klare til at mødes igen !! Usikkerhede går på ledernes engagement. Er 

der opstået nye forhold for dem i det sidste år ?? 
 Økonomi, tilbagebetaling af lån 
 trods nedgang m.m. så ser vi forholdsvis lys på fremtiden 
 Vores aktiviteter er stor-skala-projekter. Vi er et ungdomssymfoniorkester på ca 70 medlemmer, som 

kræver plads og et publikum at spille for. Derudover er vores medlemmer mellem 12-22 år og kommer 
fra mange forskellige steder. Det er vores bekymring, at restriktioner kan spænde ben for vores 
aktiviteter 

 Det kan måske blive vanskeligt at få vores tidligere frivillige instruktører reaktiveret. 
 At begrænsningerne gør det næsten umuligt for os at drive en teaterskole, da teater er samvær og 

samspil. 
 At vi kommer til at mangle frivillige, der ikke kommer tilbage efter Corona 
 Vi er kede af at vi ikke kan spille sammen, spille koncerter og i det hele taget holde gejsten oppe. Det er 

særlig ærgerligt i år, hvor vi skulle have været på turné, men vi venter spændt på genåbningen, og 
håber at der bliver mulighed for at spille sammen igen. 
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 Vores største bekymring vil være hvis nedlukningen strækker sig ind i efteråret og vi må forsætte 
udendørstræning. Det vil begrænse vores aktiviteter pga vejret. 

 Tab af spejdere i foråret. Manglende indtægter ved skt hansbål i 2021 
 Usikkerhed omkring vilkår for genåbning. 
 At mistede en dele vores frivillige od medlemmer. 
 Vil vi være i stand til at fortsætte med at leje skolelokaler i weekenden som før, hvis kun få er 

vaccineret ? 
 At vi har taget nogle kilo på under Corona-nedlukningen! Dette er ikke ment som en joke! 

Vi har alle været fysisk uaktive under corona-nedlukning, og det er absolut ikke sundt. 
Vi spiller bl.a for at holde os i god form. Samt at vi alle er godt kulrede over den begrænsede sociale 
adfærd og kontaktminimering. Derfor er vi yderst interesserede i at spille, så vi spiller udendørs i 
næsten alt slags vejr, snevejr og slud undtaget. 

 At vi ikke må benytte vores foreningslokaler 
 nej 
 Hvordan vi kan afvikle badminton med de begrænsninger der er til antal deltagere. Vi håber, at 

misligholdelser for antal deltagere bortfalder, da det kan blive svært at opfylde pga. begrænsningerne. 
Håber også at gebyr for baneleje bortfalder i år. 

 Begrænset aktiviteter og social sammenkomster. 
 Usikkerheden gør at ingen planlægger turneringer/stævner. Hverken nationalt eller internationalt. 
 overnatning  på ture og lejre 
 Vi er bekymret for, at vi  ikke får gruppen fra 17år+ tilbage som slet ikke har kunnet komme inden døre. 

Vi  kan være bekymret for op 2021 økonomisk  bliver en større udfordring end 2020, da  det kræver 
større indsatser for at  komme op på mere end  fuld  styrke igen. 

 Hvornår vores handicappede medlemmer vil deltage i fysiske workshops igen. 
 1) Kommunens detaillerede overvågningspolitik( Timekontrol)i forbindelse med lokaleudleje/udlån 

spænder ben for foreningsarbejdet og stiller alt for store arbejdskrav til frivilliges indsats, tid og IT-
forståelse. 2) Desuden nedprioriteres foreningens lokalebookinger brutalt hvis lokalerne pludselig kan 
udlejes som møde/festlokaler til en højere pris. Så står vi og vores publikum der, med gangstativer og 
stokke og er kommet forgæves! Det er undergravende for foreningens månedlige baller som er meget 
følsomme for stabilitet og kontinuitet 

 Vores største bekymring er at fællesskabet på tværs i foreningen er næsten ikke eksisterende, og at 
vores medlemmer fra ressourcesvage hjem ikke møder op til træning. 

 Vi kan i øjeblikket kun afholde turneringer med begrænset deltagerantal. Der er lidt usikkerhed ang. 
betingelserne. Nogle medlemmer er sikkert bekymrede i forhold til smitterisiko. 

 Vi har som sådan ikke nogen bekymringer her og nu, men vi håber vi får et efterår og vinter uden 
restriktioner. 

 Vi er egentlig ikke bekymrede, vi har oplevet en medlemsvækst efter vi har måtte åbne for 
udendørsmøder.  Største bekymring er om vi må gennemføre vores sommerlejr i uge 26. 

 Vi glæder os til T Kommei i gang igen 
 At foreningen har mistet flere børn og et par voksne i bestyrelsen, og vi ved ikke om vi har flere kræfter 

til at få foreningen op at køre igen og få rekrutteret flere børn.  
Vi ligger tæt på en lukning. 

 Underviser er bekymret for at målgruppen (små børn) ikke kan finde ud af ting som at holde afstand og 
vi vil kunne ende med at være kilde til smittespredning. 

 Da vi er en lille forening med kun 12 medlemmer i alderen 62-81 år tilbage, skal der jo ikke mange 
frafald til, før vi må lukke ned, så hvis vi ikke komme i gang igen til efteråret, kan der være nogen, som 
siger fra, og så må vi jo tage videreførelse af foreningen op til overvejelse.  
Den situation vil vi jo alligevel komme i på et tidspunkt, men corona-situationen kan være med til at 
fremskynde  processen. 

 Frafald 
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 Stor slidtage på de frivillige kræfter, det må forventes at en del kaster håndklædet og stopper. Meget 
besværligt af være en frivillig forening, med alle de forskellige restriktioner. Ikke noget hjælp at hente 
nogle steder. Man står med hele molevitten selv 

 Hvornår det er muligt at danse uden afstand 
 Vi har jo ikke kunne afholde vores Matineer med dansemusik og underholdning, og derfor ikke kunne 

bevare kontakten til vores faste og nye gæster. Det kræver en del reklame og oplysning at få det 
genopbygget 

 Vores forening kommer sidst i prioriteringerne så vi åbner sidst.  
Ingen muligheder for art spille hockey andre steder så vi er 100% afhængige af skolerne. 
Træls at de ikke må benyttes om aftenen da vi ingen andre alternativer har. 

 Det er først når alle hold er i gang igen, vi kan se hvor mange aktive medlemmer, vi har tabt.  
Vi ved heller ikke, om vi kan fastholde vores konkurrencefægtere, når der ikke er udenlandske 
konkurrencer at deltage i. 

 Om vores medlemmer kommer tilbage efter en lukket sæson. 
 Bekymringen er hvorvidt vi kan blive ved at holde på medlemmerne, når de i perioder ikke får meget 

for deres kontingent. 
 Vi frygter, at coronasituationen forværres, og at vi mister alle vores medlemmer og bliver nødt til at 

lukke klubben, især nu hvor flere oplever ensomhed og depression, og det er vigtigt for dem at have 
noget fornuftigt at tage sig til og få mere motion ind i hverdagen. 

 at vores sport forsvinder fra KBH 
 Økonomi. Vi er ikke så bekymrede for om folk vil tilmelde sig fremover, men vi er i knæ økonomisk, og 

det vil som sagt tage årevis at komme op igen. 
 1. Besværligt at skulle teste hver gang når man kommer til kor øvelse. 2. Vores lokal er så lille ikke at 

have plads nok til sikker afstand 
 Svært at overholde reglern om testen 
 Om det bliver besværligt at bruge de svømmetider vi får tildelt. 
 Om folk er tilbageholdene med at tilmelde sig af frygt for fremtidige nedlukninger. 
 Medlemmerne bliver formentlig ramt af skader grundet den lange nedlukning. 
 Tabet af regelmæssig ugentlig social kontakt samt at en interesse ikke kan dyrkes 
 At nogle spejdere er faldet fra, fordi de har mistet tilknytningen og vanen med at komme afsted. At 

sommerlejren ikke bliver mulig at afholde pga. restriktioner 
 Det sociale liv er en meget stor del af foreningenslivet. Når vi ikke kan holde fester, sammenkomster, 

sociale arrangement, grill osv er vi nervøse for sammenhæng i klubben.  
Vi oplever medlemmerne holder sig i deres små lukkede bobler, og derved er det svært at få integreret 
nye medlemmer. Et område vi vil sætte fokus på i 2021. 

 Nedlukning en vinter mere vil være hårdt formedlemmerne. Vi kan ikke rumme den yderligere 
tilsøgning, som måske er betinget af coronasituation, som er til vores klub, da vi ikke kan skaffe flere 
baner og dermed mere banetid. 

 Hvis der åbnes op for indensdørsidræt inden alle medlemmer er vaccineret - ville være forfærdeligt 
hvis det resulterede i at nogen blev smittet. 

 Kommer nogle af vores medlemmer tilbage? Kan vi finde et stort nok indendørs lokale, der tager højde 
for at vi som kor skal have større afstand? Vi skal opøve vores sangstemmer og repertoire igen. 

 At medlemmerne holder sig væk og at vi også i 2021 kommer ud med underskud 
 Vi har oplevet en mere træg tilmelding til vores aktiviteter og vi har heller ikke så mange hold i gang 

som vi kunne ønske os. Dog har vi oplevet at jo længere vi kommer frem jo flere kommer til. Vi har 
besluttet at være mere large med at børn kan komme til i løbet af perioden og også få et nedslag i 
kontingentet. Dog oplever vi allerede nu at have ca 80 tilmeldte flere til vores aktiviteter end i foråret 
2020 - dog også med flere hold. 

 At vores medlemmer prioritere idræt fra - nu har de fået nye vaner på hjemmefronten 
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 Medlemmernes fysiske form er tydeligt forringet og vores normale sociale aktiviteter har været helt 
afskaffet under den seneste nedlukning, hvilket har medført social isolation for mange af vore ældre 
medlemmer 

 Kun små:Skader som følge af dårlig form. Knas med adgangssystemet (håber det ikke 7-9-13) 
 At flere medlemmer ikke kommer tilbage 
 Ingen 
 Medlemstilgang 
 De fleste af vores medlemmer er i 40'erne, så frygten er, at de har vænnet sig til ikke at dyrke 

holdsport i coronapausen. 
 Projekter og foreningsånd skal genoplives, folk finder nye hobbyer mv. Og den gode stime klubben 

havde, skal genstartes. 
 Vi kan nu træne og spille kampe, så vores største problem er, at vi ikke kan få tilskuere ud 
 - At vi skal starte forfra med rekruttering af deltagere til vores hold, fordi vi ikke kan komme igang med 

undervisning. OG kontinuiteten forsvinder. - At vi ikke kan få dækket vores driftsomkostninger. 
 Vi håber på det bedst 
 Folk har mistet interessen i foreningen og aktiviteterne 
 Om klubben også kan eksistere efter sin 100 års fødselsdag. Om vi overhovedet kan fejre eller markere 

den. 
 Om der er faldet for mange medlemmer fra, om folk bliver skadet fordi de ikke har spillet i et stykke 

tid, om der kan inddrives kontingent i denne sæson når den har været nedlukket største delen af det 
og hvilken indvirkning alt dette vil have på foreningens eksistens grundlag. 

 At der kommer nedlukninger igen til efteråret 
 Vi skal nu reklamer igen, og det koster penge, for at få flere deltager da der er mange der ikke holder 

sig som medlemmer nu pga corona situation. 
 På trods af meget lavt frafald, vil det vise sig hvor mange der reelt kommer tilbage.  

Opbygning og genoptræning af eliten bliver svær og langstrakt. Det kan have indflydelse på vores 
karates fokus generelt (mindre kontakt og mindre konkurrence fokus) 

 Vi vil så frygtelig gerne i gang med vores badminton træning. 
 At der bliver arbitrære nedlukninger i kortere eller længere perioder. Vi trænger til stabilitet 
 Hvordan vil det påvirke det frivillige arbejde i klubben fremadrettet ? ? Det er et kæmpe løft som 

frivillige her og nu skal forholde sig til. Kan det håndteres eller giver nogen op grundet hverdagen skal 
også fungere uden om / klubben / fodbold 

 At vi  de ikke kommer tilbage i klubben 
 Manglende medlemstal, usikre lokaleforhold. 
 Hvornår vi igen kan tage på ture med overnatning -eks. shelterture, hytteture og teltlejr. 

Vil forældre og familier give børnene lov til at tage afsted pga. corona frygten. 
 Ikke noget 
 Vores generelle bekymring går primært på om for mange har mistet gejsten (Spillere såvel som 

frivillige) og om genåbningen vil have den ønskede effekt. SAgt på en anden måde så er vi lidt 
bekymrede for at det vil tage tid at komme tilbage på omgangshøjde, hvordan det generelt vil påvirke 
momentum og klubbens udvikling de næste par år 

 Vores bekymring er at når der ikke bliver åbent op for indendørsaktiviteter for både børn, unge og 
voksne så vil vi miste mange medlemmer og kontingent. Ingen medlemmer, ingen kontingent, 
I 

 Manglende cykelløb er gået ud over talentudviklingen af børn og unge(op til 18 år) 
 Hvornår vi igen kan mødes i større forsamlinger, store spejderlejre er ofte noget spejderne ser frem til. 

Meget usikkert hvornår vi igen kan deltage i dette. 
 At de store børn falder fra som følge af manglende kontinuitet og fremdrift pga nedlukninger. 
 Ingen 
 Om medlemstal kommer op på tidl niveau igen 
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 Vi taber en hel årgang af svømmere såvel breddesvømmere og elitesvømmere. Økonomisk nedgang, 
med underskud til følge. Dog ikke så det truer klubbens eksistens. 

 At vi igen ikke er prioriteret af det politiske lag. Indendørs foreningsaktivitet der ikke er 
idrlætsrelateret, skæres over samme kam, som idræt. Der er langt mindre risiko for smittespredning, 
da vi arbejder med mindre, faste grupper. 

 Ingen 
 Den helt urimelige magtfuldkommenhed som regeringen har udvist med at fokusere på frygt og som 

desværre har spredt sig ned gennem samfundet. 
 Vi har ingen bekymringer da vi er på normal aktivitet igen. 
 at der kommer yderligere medlemsnedgang. at der fortsat vil være restriktioner 
 Det er svært at starte op lige før sommerferien, så der går nok et stykke tid mad at gøre opmærksom 

på os. Det er jo "nye" forældre i minisport, og vi bygger meget på mund til mund. 
 Vores primære bekymring er, i hvilket omfang vi vil have mistet medlemmerns interesse. For mange 

børnefamilier har vores aktiviteter en plads i hverdagens rutiner, men når de rutiner har været ændret, 
er det en udfordring igen at gøre det til en vane at deltage i vores aktiviteter. 

 At nogle medlemmer måske ikke kommer tilbage når samfundet åbner helt igen. 
 1. Vi er spændt på, om vi kan gennemføre den planlagte generalforsamling. 2. Hvis der skal 

kontrolleres coronapas ved aktiviteter i klubben, vil vi ikke kunne åbne. 
 Benyttelse af omklædning og øvrige klub hus faciliteter 
 At der atter bliver lukket i hallerne eller begrænsninger på antallet af spillere til træning og også 

tilskuere når der bliver åbnet for kampe igen 
 At det tager tid inden man får være et større antal til arrangementet 
 Hvordan den nye verden bliver ift. at kunne afholde aktiviteter i foreningen samt det store 

medlemsfald. Vi skal ud og tiltrække nye som tidligere medlemmer igen og det koster penge i form af 
reklame etc. Vi skal som forening samtig motivere nuværende medlemmer for at opretholde og 
genskabe aktivitetsniveauet. 

 Har vi tabt en eller to årgange? Er folk vænnet af med at gå til en fritidsaktivitet? 
 ringere fremmøde til foreningens aktiviteter 
 Vi bekymrer os om flere medlemmer vil melde sig ud og om vi kan genoprette ‘Fælles klubånd’ 
 at der ikke vil være nogle på vores hold 
 Lang tid tid til vi kan spille igen. 
 Ingen 
 Medlemstallet 
 Hvornår der bliver åbnet helt op 
 Nye instruktører, da vi ikke kan rekruttere på voksen holdne, fødekæden er brudt. 

Vores håb er at fastholde nuværende instruktører. 
 Om børneskolen og koret kan være i deres lokaler. Vi har 3 børnehold, så vi har tilmeldt os til 3 lokaler+ 

aulaen, vi håber, at vi kan få det. 
 Vi har træning lokale i Utterslevskolen. 

Skolen har lukket for alle vores booking og aktiviteter fra første genåbning dage op til næste sæson i 
sep. Hvordan en idrætsforening kan holde sige i live og aktiviteter når foreningen bliver hjemløse. 
Vi er at meste på vores nuværende medlemmer og vores forening kan heller ikke optage nye 
medlemmer når vi ikke har et sted at være i? Skolen har direkte skyld i at vores forening vil dør 
langsomt og en stor skade på idræts livet for børn og unge. 

 At vi ikke får medlemmerne tilbage. 
 Manglende medlemmer 
 Ikke få medlemmer tilbage 
 Børnene har taget skade. Vi har store problemer med hjemvé og børn, der ikke har modet til at 

overnatte ude. 
 mindre antal medlemer 
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 Corono situationen har været meget hård ren mentalt, og folk har været meget pressende og udkørte. 
Vi risikerer derfor at miste en stor del af de frivillige kræfter i klubben, og mange har allerede kastet 
håndklædet i ringen. 

 At vi skal bruge en masse tid på skriverier til medlemmer, undersøgelser m.m., manglende redskaber  
(korkbælter m.m.) til svømmehold, usikkerhed og ventetid på at få at vide, om og hvornår indendørs 
voksengymnastik starter. 

 Under vinterens lock-down var vi bekymrede for, om relationen til vores medlemmer ville forfalde i en 
grad hvor det førte til udmeldelser. Det viste sig dog kun at ske i meget begrænset omfang. Ingen 
aktuelle bekymringer. 

 At finde et lokale 
 Gen-nedlukning. 
 Vores medlemmer og at vi emder med at skulle betale vores offentlige tilskud tilbage, da vi ikke har det 

antal medlemmer, som vi har søgt tilskud til for 2 år siden. Samtidig frygter vi, at vi skal et stort arbejde 
igennem ift at tiltrække medlemmer igen. Så er vi også nervøse for de nye restriktioner, som vores 
samfund måske skal leve under fremadrettet ift hvor store konsekvenser det får på idræt. 

 Kunne godt tænke os at klubhuset åbnede op helt så man kan få den daglige sociale hverdag i 
klubhuset i gang igen. 

 Medlemmerne skulle gerne fastholdes. Vi vil især få problemer i vintersæsonen, med begrænsninger af 
brug af indendørs træningen med de restriktioner der er i øjeblikket. 

 Vi er ikke bekymrede 
 At der igen bliver nedlukninger og at medlemmerne derfor melder sig ud. 
 Mulighed for at mødes fysisk 
 De langsigtede konsekvenser af nedlukningen for børn og unges psykiske/mentale trivsel. 
 At vores medlemmer søger mod andre idrætter, der har mulighed for at gennemføre normal træning. 
 Vi glæder os bare til at komme igang igen når alle har fået et coronapas. 
 vi vil kun have bekymringer, hvis Corona-situationen fortsætter 
 Der er mange , der har fået rygproblemer 
 Bekymringen er at vi grundet hjemmearbejde, vil miste nogle af især holdsportsdeltagerne, idet de ikke 

vil "ofre" den samme tid på sammenværet mere. 
 Hvornår vi må være mere end 30 personer samlet indefor og hvor længe der går inden der kommer 

nye restriktioner. Det gør det svært at planlægge fremadrettet. VI vil gerne planlægge en 4 dages camp 
med ca. 100 deltagere, men tør ikke gå i gang, da vi er afhængige af ingen rejserestriktioner og lempet 
forsamlingsloft 

 Vore bekymringer er at medlemmerne har vænnet sig til at ikke at dyrke motion 
 At hvordan kommer vi igennem 2021. 
 Vi har desværre mistet mange medlemmer, så vi forsøger at dele sedler ud i området, så "folk" ved at 

der stadigvæk er pigespejdere i området. 
 at der går en sæson eller to før medlems tallet er tilbage og der er undervisere til at tage eleverne. 
 Vi håber, at kunne fastholde et aktivitetsniveau som før corona, og gerne højere. Vores bekymring vil 

være nok en nedlukning, som forhåbentlig ikke bliver aktuel 
 mine medlemmers fysiske og sociale tilstand er ændret af nedlukningen   -   det bliver hårdt at opnå 

samme fysiske form som før nedlukning og socialt er det nok nogen som er blevet socialt forskrækkede 
af coronaen 

 retlige ramme for afholdelse af 1-dags arrangement ultimo juni med 130 deltagere. retlige og 
sundhedsfaglige rammer for afholdelse af sommerlejr 

 1.At der lukkes ned igen. 2. Nedsat motivation hos vores elever. Vi kan mærke at vores elever i højere 
grad begynder at efterspørger den fysiske kontakt i træningen, især børnene. Selvom vi kan komme 
indenfor fra d. 6 maj, så kan vi fortsat ikke laver partner øvelser og vi har ikke materialerne til at kunne 
træne på f.eks. Puder, hvor vi bl.a. Ikke kan overholde anbefalinger om, at puderne ikke må gå fra hånd 
til hånd hos eleverne. 
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 Praktiske problemer med at arrangere skakturneringer med de begrænsninger vi bliver pålagt, samt 
usikkerheden ved ikke at vide om vi igen med kort varsel bliver lukket ned igen og f.eks. må aflyse 
resten af et igangværende arrangement (vores turneringer løber typisk over en længere periode) 

 Halvdelen af foreningen er 70+ den anden halvdel 65-70, hvilket har givet problemer håber det løses 
 Om vi kan genskabe traditionerne hos børnene. De har lidt glemt rutinerne efter så lang tid. Men i 

forhold til andre, er vi ikke ramt hårdt. 
 Om medlemstilslutningen bliver den samme som de foregående år, eller en del springer fra. 
 vi er i tvivl om hvilke regler der gælder for forsamlingsloft til efteråret når vi håber at starte en ny 

korsæson og håber at Osramhuset hvor vi øver vil melde ud så snart de ved noget om hvor mange vi 
må være i deres lokaler. 

 Nu og her handler det om at få startet al træning op igen på en forsvarlig måde. Og så håber vi blot, at 
det ikke bliver nødvendigt med endnu en omgang nedlukning! 

 At finde frivillige instruktører igen 
 ingen 
 Om vi kan formå at have den samme 'gnist'/ånd i foreningen efter det der kommer til at blive nærmest 

1,5 års nedlukingen for aktiviteterne 
 At vores medlemmer ikke turde at møde op og skal være vant til de online aktiviteter 
 Åbenhed / villihed fra skoler mht. corona situation. Vi forsøgt at kør en trommer musik program men 

på grund af klasse inddeling af elever kun vi ikke blandet børn på tværs af klasser til vore program for 
udsatte børn. 
Om vi kan få udviklingsstøtte til planlægning og koordinations opgaver. 

 ingen 
 vores største bekymring er, om vi får lov til at bruge de indendørs faciliteter, og hvor mange personer 

der er tilladt.  Vi er meget afhængige af de indendørs faciliteter. 
 General tab i foreningsmedlemstal. Udførelse af internationale arrangementer, hvor nogle deltager 

ikke bor i Danmark. At få besøg af gæste lærer fra ikke EU land. 
 Faktisk ingen bekymringer - vi har tilpasset os med afspritning og er i forvejen udendørs det meste af 

tiden. 
 De tidligere nævnte ting. Dvs. medarbejder for hvem det ikke er sikkert eller trygt at komme tilbage på 

arbejde. Det generelle store ansvar der ligger for medarbejderne, for at overholde diverse regler og 
sikre at folk ikke bliver smittede når de kommer hos os. Genåbning der sker tidligere end annonceret 
og som vi derfor ikke får glæde af fordi det ganske simpelt vil være for rodet og uprofessionelt at lave 
holdplanerne om igen, igen, igen efter at vi har meldt ud til medlemmerne, men derfor blot ikke vil 
kunne få hjælpepakke til, usikkerhed for om vi skal betale foreningsstøtte retur for 2021 hvis det ikke 
vedtages at være som 2020, det generelle småtab af indtægt når vi går i gang men ikke må være helt så 
mange på hvert hold. 

 Den store interne uenighed om håndteringen af corona i forhold til vores aktiviteter. Meget stor 
uenighed 

 Flere deltagere har fået rygproblemer mm 
 Det er bekymrende at DGI-Byen har modtaget det fulde beløb for vores og andre klubbers aktiviteter, 

uden at vi har kunne bruge dem, samtidig med at de har fået et stort millionbeløb i støtte. Især fordi de 
nu prøver at sælge banetid direkte til klubberne, men de stadig er "teknisk" hjemsendte. 

 ustabilitet 
 At vi ikke må være i vores lokaler. Aktiviteterne har været under lockdown siden december 2020. Det 

er et stort tab for kulturlivet og for vores medlemmer 
 Corona-situationen er stadig uændret til år 2022.  Situationen er  op og ned. 
 Hvis der igen bliver lukket for 3. gang - 
 At der kommer en ny bølge og dermed en ny nedlukning. 
 Nedlukningen igen 
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 Usikkerhed omkring hovedindtægtskilde fremadrettet. Påvirkning af det sociale klubliv og muligheden 
for at rekruttere frivillige til bestyrelse og udvalg 

 - Manglende interesse/investeringer fra nuværende og fremtidige sponsorer 
- Færre indmeldte medlemmer og/eller flere medlemmer på kontingentstøtteordning 
- Ungdomshold der er hårdt ramt af spilleafgang, vil have svært ved at komme med 
- Fastholdelsesgraden af både ungdomsmedlemmer og trænere. Her specielt nye ungdomsmedlemmer 
fra udsatte boligområder, hvor corona har været en ekstra barriere for denne målgruppe. 

 øget administration, 
 At vi får svært ved at rekruttere flere medlemmer, når corona-situationen er så usikker. Desuden er vi 

bekymrede for, om vi kan gennemføre allerede planlagte aktiviteter, som ligeledes har rekruttering for 
øje. 

 Forringet kondition og mobilitet 
 Forringet kondition og mobilitet 
 Vi ikke kan fastholde vores lejemål, frivillige og medlemmerne ikke vender tilbage på kort sigt 
 Vi er klart bekymret over den nye udmelding omkring valget om ikke at åbne op for kontaktsport for 

voksne. Vi træner heldigvis udenfor, men der er stadig udfordringer ved dette og gør også at vores 
medlemmer ikke har de redskaber og muligheder som de plejer under deres træning. 

 Jeg vide mange klubber lukket ned for godt, det er for bekymre efter næsten 35 år klubben kan 
kommer tilbage på ben igen med alle de lukning vi haft indtil nu, 

 At så mange som muligt af de medlemmer fra 2020 vil tage sig sammen og deltage aktivt. 
At der ikke kommer flere opblomstringer af corona med nedlukning til følge. 

 At vi kan se at mange børn og unge, har og er meget påvirket af hele situationen. 
 Vi er bekymrede for om vores medlemmer stadig er interesseret i at øve, når vi ikke kan komme ud og 

optræde, samt deltage i karnevaller. 
 Vi har ingen bekymringer, ihvertfald ikke lige nu 
 Ophør af foreningens aktiviteter. 
 Vil forældre, igen tilmelde deres børn til idrætsaktivitet. Som primær anvender af skoleidrætshaller - vil 

der komme særlige adgangs/restriktions forhold til skoleidrætshaller. "Hvor klar" er vores instruktører 
på at være klar til en ny sæson 

 Den kommende indendørs sæson, hvis der bliver ved med at komme lukninger, forventer vi at skytte 
begynder at droppe skydning i DGI-Byen og kun skyder udendørs på Københavns Skyttecenter 
Kalvebod. 

 At vi får de mistede medlemmer tilbage (det er ikke sikkert - men så får vi nok nogle andre 
medlemmer). At forældre ikke vil sende deres børn på sommerlejr pga usikkerhed om retningslinjerne 
for sommerlejren 

 En fortsat begrænsning i adgang til brug af klubbens lokaler; - samt af omklædnings- og badfaciliteter. 
Yderligere 'pludselige' begrænsninger i forsamlingsforbuddet, - og evt. begrænsninger i udedørs 
aktiviteter. Generalforsamlinger har været nødlidende pga. forsamlingsforbuddet, og vi har stort ønske 
om at kunne afvikle en normal generalforsamling indenfor få måneder. 

 At det for kulturlivet har været svært at holde gejsten oppe, og at det får betydning for 
modet/midlerne til at tage chancer med det musikalske vækstlag. 

 At vi ikke kan være inde dørs til efteråret vis kolerne lukker igen. 
 Vores overordnede bekymring er endnu en nedlukning og dermed øgede tab af 

medlemmer/indtægter. Vi er endvidere bekymret for at tabet af specielt de 15-25 årige betyder at de 
kan være tabt i en længere periode/for altid, da det i forvejen er en målgruppe der er svær at fastholde 
og ikke mindst genhverve. Yderste konsekvens er jo folkesundheden for en bestemt aldersgruppe. 

 - At vi ikke åbner rigtigt op efter sommerferien. Der er metaltræthed hos trænere og spillere i 
udpræget grad. 

 Vi har glædet os til at komme i gang i højere grad og byde alle vores medlemmer tilbage! 
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 Primært at vi mister frivillige som følge af den lange nedlukning samt at meget af det sociale fællesskab 
er gået tabt. Som en klub med mange ældre medlemmer frygter vi, at vi først ser disse og mange 
andre, når vaccinationsprogrammet er fuldført. 

 Vores bekymring er huslejen til samarbejdparten for at bevare det lokale vi har ønsker, da den passer 
godt til vores 65+ hold som er med rollator og kørestol. 
Den passer også til vores aktiviteter når vi en gang starter i fremtiden. 

 Hvordan vi kommer igang  med de indendørsaktiviteter og hvad muligheder vi har lokalemæssig og 
instruktørmæssig efter sommerferien 

 People are affraid, so it will take some time to go back to normal. 
 Vi bekymre os for børnenes trivsel. Vi kan mærke at det har været hårdt for dem. Vi er bange for om vi 

kan komme afsted på ture og sommerlejr, og hvor stort et arbejdspres der ligger ved evt. At gøre det. 
Det er væsentligt for vores medlemmer at komme afsted, da mange ikke oplever særlig meget ellers i 
sommerferien. 

 At vores medlemmer kommer tilbage. 
 risiko for at miste medlemmer og instruktører 
 Vi frygter at der vil gå lang tid før i opnår "normale" foreningsforhold igen og at vi med en så lang 

nedlukning mister medlemmer grundet det. 
 Det manglende samværd 
 Vores bekymringer er om vi kan nå at komme op på vores forventede 350 medlemmer i år. Det bliver 

med stor sandsynlighed meget svært da vi pt. kun har 41 her i midten af maj. Vi ville normalt på denne 
tid have omkring de 200 medlemmer. 

 At få de frivillige igang igen og op af sofaen, føle sig som en del af et team igen. De online tiltag har 
hovedsageligt kunnet lade sig gøre, fordi der har været en ansat til det. Det skal lige nævnes at 
medlemsfremgangen skyldes en stor indsats for at få medlemmer til at melde sig ind i foreningen, da vi 
er forholdsvis nyopstartet. 

 Generelt, er det at fastholde de medlemmer vi har og i og med, at vi ændret vores trænings tider om 
tirsdagen, som var fra 19 - 21. De blev flyttet til 21 - 23. Ingen ville spille på det tidspunkt, så i 
øjeblikket, og endda fra før nedlukningen, har vi købt og betalt 3 baner i hal B. fra kl 18 - 19 og 2 baner i 
hal J fra 19 - 20. Det er vores økonomiske udfordring, men det har ikke noget med corona at gøre, men 
vi synes det er fuldstændigt urimeligt vi skal betale for at holde på vores motionister.  

 Folk plejede at være glade, og nu er de meget deprimerede, det er lidt svært at få medlemmerne 
sammen igen 

 Vores målgruppe er psykisk sårbare, og de reagerer ofte meget negativt på store ændringer. Vi har en 
del medlemmer, som mangler at betale kontingent, og så har vi en stor del, der har betalt, men som er 
inaktive. Det kommer til at kræve en ekstraordinær indsats at få dem i gang igen - og vi er bekymrede 
for, hvor mange der ikke vil fortsætte deres medlemskab til næste sæson efter sommer. 
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BILAG 2 
19. Har I andre oplevelser af corona-situationen, som I ønsker at gøre 
Folkeoplysningsudvalget opmærksomme på? 
 Grunden til vores medlemsfremgang skyldes, at vi er en rimelig nyopstartet forening og at vi gik all in 

på at få deltagere til at melde sig ind i foreningen pga. en konkurrence, der var lavet i BUO om 
fremgang i medlemsantallet. VI VANDT:-) 

 det kan frygtes at der kommer et gab mellem bredde og elite , fordi eliten har kunne træne men 
bredden ikke har kunne, det er ærgerligt fordi vi har arbejdet strategisk med at samle klubben , 
kulturen har fået en på kassen . 

 Skolerne har ikke fået besked på, at de skal sætte værnemidler frem. Det har givet os en del ekstra 
arbejde og ofte glemmer de, at der skal være nok til alle vores weekendhold. 

 Vi havde muligheden for at vores Europacup deltagende hold kunne træne som elite i vores 
træningscenter, men det valgte kbh kommune ikke at støtte og gav aben videre til forbundet. Det 
resulterede i at vi intet har kunne lave. Det er virkelig ærgerligt, vi skal konkurrere om en europæisk 
titel om få måneder. Det kunne i godt have håndteret anderledes. 

 Man stiller sig spørgsmålet, om en total nedlukning virkelig har været nødvendig. 
 Usikkerheden mht. hvor meget vi skal betale for baner, vi knap og nap får brugt. Vi har udskudt vores 

sæson, så pengene er blevet i klubben, men skal vi betale for “gamle” tider, hænger det ikke så godt 
sammen. 

 Som sagt så har hele situationen været svær - og her synes jeg at der har manglet medspillere, i form af 
kommunen og regering samt DBU og lokalunionerne, hvor man evt kunne ha hjulpet med ressourcer, 
og det kunne være folk som var på kontant hjælp eller i arbejdsprøvning mv. det kunne måske hjælpe 
en del frivillige klubber samt at det også gav en mening med livet at dem som hjalp også havde noget 
at stå op til 

 Det er svært at finde regler og dermed rammer for hvad vi egentlig må og ikke må mht. aktiviteter - 
både inde og ude. Det er lidt at fægte rundt på nettet.  
Eks. ønsker vi ikke at tage på overnatnings-tur i telt eller shelter, hvis politiet møder op og siger det vi 
gør er ulovligt = bøde til os som gruppe og til hver deltager. 
Hvor finder vi den slags dokumentation under planlægnings fasen så konkret info kan komme ud til 
børn, unge og ikke mindst forældre. 

 Det ha været svært at komme igennem. 
 Vi har oplevet en stor frustration ved at være en både bredde og eliteklub i store Københavns 

kommune. Vi har forståelse for, at kommunen har uendelig mange foreninger - men vi kan se, at vi har 
fået ringere vilkår for eliteidræt end vores konkollegaer i andre kommuner. = dette smitter af på 
medlemstilgang og sponsorindtæget. 

 Vi har savnet at der fra Københavns Kommunens side har været stillet gratis revisorer og andre 
ekspertiser til rådighed til at hjælpe med ansøgninger ifht hjælpepuljer og løsninger på udfordringer. 
Ikke mindst de foreninger der er i socialt partnerskab med kommunen. 

 Hvis corona-pas skal bruges som indgangs billet til facilitet ved genåbningen, vil det være bedste at 
have en hall-vagt står og tjekker ved hoveddøren in sted for klub gør det selv, 

 Nøgle sms systemet er sat på standby. Så vi kan ikke komme ind længere da vi ikke har nøglekort 
længere som man er gået tilbage til. 

 Urimeligt at der er lukket så kraftigt ned for indendørs aktiviteter hvis ikke man er en prof organisation 
 Det er meget svært for mindre idrætsforeninger, som lever af frivillig arbejdskraft at følge regler og 

retningslinier, som kræver yderligere arbejde af de samme frivillige, som i forvejen driver foreningen. 
Derudover giver det ikke mening at sidde stille små klubhuse uden offentlig adgang med andre 
beværtninger mm. 
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 Folk er deprimerede, mismodige og forvirrede, og den stemning præger desværre vores lancering, da 
en stor del ikke forventer at vi får lov til noget. Der hersker lidt en “æseldyr-stemning” 

 Fysisk inaktivitet er på verdensplan en langt mere dødelig sygdom end corona. Håber at 
idrætsaktiviteter kan tilgodeses fremover - gerne med fokus på børn og unge. fx  gennem en 
aktivitetspulje hvor der kan søges om tilskud til arrangementer eller udstyr til idrætsaktiviteter. 

 Vi dør af mangel på bevægelse sammen. 
 Lige nu føler vi der mangler info omkring hvordan og hvorledes vi skal forholde os til 

lokalenedlukninger - vi er usikre på om vi selv skal holde øje med om vi skal lukke ned eller om vi bliver 
kontaktet. 

 Vil gerne kvittere positivt for KFFs Nyhedsbreve og stærk forbedring i kommunikationen til foreinger. 
Vil opfordre til en forenings-hotline ind i KFF, så man ikke sløjfes ind ude fra KKs hovednummer. Det 
bør være muligt at kunne ringe direkte ind til de forskellige områder (booking/tilskud osv). En coorna-
hotline også  tak. 

 Voldsom indgriben i børn og unges sociale liv, som ikke nødvendigvis kan genoprettes 
 Altså det tager bare lang tid at få vores medlemmer tilbage ... eller opbygge nyt klientel.... vi har brugt 

10 år på at få 200 medlemmer og pt har vi kun 10 personer på vores unge-hold, som har hold ved med 
online-træning og udendørs. 

 - Vi har opbygget en meget stor venteliste, men kan ikke tage folk ind, når vi kun må være få på is ad 
gangen. 
- De frivillige er svære at få i tale og fat på, når de ikke må komme ind i hallen.  
- Det sociale, som vi som klub lægger meget stor vægt på, er nedprioriteret og har været nærmest 
umuligt at styrke  
- Trænerne har fået en ekstra rolle som “corona-betjente” 

 Det er trist, at man skal være under 18 eller over 70 for at måtte bruge indendørsfaciliteter i øjeblikket. 
 Det er en svær tid at agere i også som klub og være sikker på at gøre det korrekt. 
 Vi er usikre på, om vores spillested, Svanemøllehallen, alligevel IKKE har udvidet sommeråbent (juni 

måned) som tidligere meddelt. (Jvf. nylig fremsendt liste, hvor SVH ikke er nævnt blandt de faciliteter, 
som har udvidet sommeråbent). Vi var meget længere tid om at få svar på ønske om ledige tider i 
sæsonen 2021-23, end angivet. (Vores tidsfrist for svar var meget kort) I det negative svar fra 
kommunen blev det så anført, at de annoncerede ledige baner måske/formentlig slet ikke bliver ledige 
alligevel!... 

 Manglende træningstid for voksne da vi ikke har børn 
 Vi er glade for, at vores sæsonbooking er forlænget 
 Tænk på de små foreninger ift udgifter til en nem konto tilknyttet ens CVR nr 
 Vi kunne godt tænke os tildelt nogle udendøres fodboldbaner samt hurtigere svar på bookning 

forespørgelse 
 Vi håber på, det igen i år bliver vedtaget at vi får lov til at beholde vores medlemstilskud og 

Lokaletilskud, selvom vi ikke har kunnet benytte lokalerne optimalt. 
 Reglerne for tilskuere til fodbold er uklare, og det kan være svært at afgøre hvornår man er tilskuer på 

de store åbne anlæg som fælledparken, rådvadsvej, valbyparken osv. 
 vi har kun været ramt på det sociale og det skal vi nok få indhentet snarest 
 Der har ikke været så stor tilslutning til de digitale møder... Det handler om manglende samvær 
 Lad os bruge genåbningen på at skabe endnu bedre faciliteter til idrætsforeningerne. Også de mindre, 

der normalt ikke får meget hjælp og opmærksomhed. 
 Desværre har klubbens medlemmer ikke været så fysisk aktive under nedlukningen. 
 Nej. Det vil være super fest hvis vi kommer tilbage til vores aktiviteter som nogenlunde normale, 

ydermere en hurtige genåbning . 
 Vi lejer lokaler (i Nyboder Skole) kun fra september til og med maj, men vores lokaler er lukket for os 

indtil sommeren. Hvordan kan vi komme ind for at hente noget af vores værke samt ordne vores 
tingene der? 
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 At distance-regler osv fra Regeringen ikke giver mening overhovedet. 
Men det er alle vist klar over... 

 At Corona situation har påvirket social samværet blandt børnene og voksne i foreningen. 
 Det har betydet enormt meget for vores sport at vi har kunne træne under DIF-elite undtagelsen. 
 Restriktionerne for  vores forældre barn hold har vi måtte lukke helt ned i perioder, selvom vi kunne 

være udendørs. Da de talte for 2 personer i en periode. 
 online workshops blev en mulighed som vi ikke var opmærksom på. Vi havde en deltager fra Kolding, 

som jo ikke er en mulighed ved fysisk fremmøde. Deltagerne var ret glade for at mødes virtuelt, da de 
sidder meget alene hjemme. Så nye muligheder og initiativer blev udviklet. 

 Det har været vanskeligt at lave udendørs aktiviteter, da vi ikke har rådet over borde og bænke. 
Heldigvis har vi kunnet låne af Øens Spisested, indtil du selv skulle bruge bordene. 
Vi har fået lokaler i Kvarterhuset, men huset kan først lukke op efter 6. maj, da det er et kulturhus. 

 Altså det med at vi kom til at betale KK tilskud tilbage var en virkelig fuser ! 
 Nej vi har taget situationen med godt humør, og hen over sommeren forsøger vi at samles, og til 

generalforsamlingen i september vil det så vise sig, hvor vi står, inde den nye sæson. 
 Lad skolerne være åbne for foreninger med adgangskort i weekend og i skoleferier. Der er et kæmpe 

behov. Hvis oprydning er et problem, så lad os finde en løsning. 
 Det er simpelthen for ringe, at DGI er fortalere for, at kommunerne skal forlænge sæsonen i de 

kommunale Idrætsanlæg, når de samtidig selv lukker DGI-byen lige så tidligt, som de plejer! 
 Vi ønsker, at det hurtigt muligt kan åbnes op, så der bliver mulighed for os at træne igen og hjælpe 

vores medlemmer med at komme ud af ensomhed og depression. 
 Vi er glade for medlemsstøtten som vi modtager fra kommunen. Vi har dog ikke kunne finde 

hjælpepakker, der kunne hjælpe med at dække de administrative udgifter. Arbejdsmængden gik ikke 
ned, men det gjorde indtægten, og derfor også lønnen til dem i administrationen. Og som skrevet 
mistede vores ansatte timer pga det faldene medlemsantal. 

 Der er et kæmpe behov for at spille tennis hos familier, børn og voksne i Købenghavn, og vi kan slet 
ikke levere banetid nok. Hjælp os med at skaffe plads til en eller to baner mere, så vi kan imødekomme 
borgernes behov. 

 Tak for jeres indsats for foreningslivet. 
 Vi valgte at være kreative og komme igang udendørs der hvor det var muligt og det har betydet at vi 

skulle investere i ekstra udstyr, da vi jo ikke kunne tage det udstyr vi ellers bruger på skolerne ud. Vi 
har selvfølgelig haft forældre der ville vente til deres børn kunne komme indendørs til nogle af vores 
bevægelsesaktiviteter, men størstedelen har taget imod og været glade for at vi kunne komme igang 
udendørs. Vi har været glade for de forholdsvis hurtige udmeldinger om situationen fra kommunens 
side og glad for at der er givet mulighed for hjælp til foreningen, som vi dog ikke har benyttet os af. Vi 
har været overraskede over den store tilslutning vi har haft til vores aktiviteter især i efteråret der på 
trods af udvidelse i Sydhavnen også har budt på næste 100 nye medlemmer til vore "gamle" aktiviteter 
- så vi har formået at være synligt på trods. 

 Det ville være meget meget godt for en forening som vores der er helt drevet af frivillige kræfter hvis 
der var større velvillighed i forhold til at få flyttet tider i indre by kulturhus. Vi kommer til at miste også 
på den lange bane halvdelen af vores aktivitet fordi vi ikke har kunnet få lov til at flytte en morgentid 
fra 8-10 til en atentid 21-23 som er meget mindre attraktiv. Det er mig en gåde at det skal være så 
bureaukratisk at det ikke kan lade sig gøre og en kæmpe dræber for engagementet som frivillig der har 
lagt meget tid i denne forening at der ikke er manglende imødekommendehed overfor sådan et ønske 
efter vi har spillet i huset i 20 år. 

 Det er nærmest umuligt at drive idrætsforening, når skolerne inddrager lokalerne til testcenter og 
eksamen. 

 Det er svært at få nye medlemmer ind da vi ikke kan lave aktiviter der skaber opmærksomhed på vores 
eksistens. Derfor er frygten at vi ikke får nye medlemmer. 
Det er også svært pt. at fastholde de unge (+13 år) efter vi igen må være sammen udenfor. De har 
fundet andre ting de hellere vil (foran computeren derhjemme). 
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 Nogle foreninger fik lov til at træne indendørs med deres A hold og andre fik ikke lov mens der var 
nedlukning . Der skal være lige ret for alle foreninger når nogle få lov til at træne indendørs i det 
perioder hvor der blev lukket ned, fordi man kalder det elite hold og andre ikke. Alle foreninger har et 
hold som deltager i turneringer og stævner på højt plan. Man må ikke lave forskels behandling om man 
er fodbold hold, håndbold, badminton , svømmer osv eller kampsport udøver. Alle må have ret til at 
træne med deres elitehold. 

 God hjælp fra kommunen. Meget stor hjælp og indlevelse fra medarbejderne på anlæggene Sundby 
Badet, Frankrigsgade Svømmehal og Vesterbro Svømmehal.OK hjælp og forståelse fra forældre.  
Vi har fået mere fokus på indsatsområderne for små og store børn. Der udvises større forståelse for 
foreningen, og foreningslivets små facetter og styrke fra trænere og forældre.  
Sidegevinst: Ingen forældre i svømmehallen og i omklædning, det fortsætter vi med når vi går rigtig i 
gang igen. 

 Omklædningsrum er ikke åbent endnu  :-) 
 Vi vil gerne sige tak for jeres støtte. Uden den, havde det set endnu værre ud for vor forenings virke. Vi 

gør som der bliver sagt af myndighederne men vi trænger virkelig til hjælp på alle måder for at vor 
unge mennesker kan virke igen. 

 det tager meget lang tid at få støtte og andet beregnet. Det kan være svært at se noget økonomisk 
fremdrift 

 I vores forenings bestyrelse er vi stolte over at dltakket være vores frivillige lykkedes det at 
gennemføre mange af vores aktiviteter , på en Coronavenlig møde, fx online undervisning og sanglege 
for børn, div. Arrangementer, som man kunne deltage i uden at mødes med andre. Det var lidt svært at 
finde en alternativ tilgang til korsang, men det lykkedes også at gøre det online i zoom.vi er stolte af, at 
vi kunne gennemføre vores generalforsamling via zoom. 

 København Kommunen giver desinfektion pakke til idræts foreninger men det afleveres hos skoler og 
skoler må udlevere dem til idræts foreninger i deres skole. Gennem Corona tid Utterslev skole har givet 
os kun 2 stk. Halve flaske desinfektion. Selvom vi skrev mange gang til skolens kontor at vi mangler det. 
Så vi blev nød til at dække det selv og købe desinfektion til så mange måneder bruge. 

 Det har været en stor udfordring i efteråret, inden nedlukningen i december, at gennemføre aktiviteter 
uden døre, da der er mørkt mange steder. Vi kunne virkelig ønske opsætning af lys ved 
borde/bænkesættene ved Heiberg-skolen, i Krausesparken, i Classens Have og alle de steder i området, 
hvor vi har vores aktiviteter. 

 Vi har sat stor pris på de nyhedsbreve Kultur- og Fritidsforvaltningen løbende har udsendt, ofte i 
umiddelbart relation til ændringer i gældende retningslinjer. Det har gjort det nemt at følge med og 
implementere nye tiltag hurtigt. Tak! 

 Vi har som klub i Københavns Kommune manglet lidt retningsnlinjer. Vi har støttet os op ad de 
retningslinjer som DIF, DBU og Divisionsforeningen har udstukket. 

 Medlemmerne har været gode til selv at tage ansvar for at deres aktiviteter kunne afholdes forsvarligt. 
 Nej; vi har fået god information i forløbet. 
 Der er væsentlig flere som har arrangeret gåturs hold i løbet af Corona perioden - det kunne være et 

fokusområde når vi åbner igen. 
 En oplevelse som er bliv dagligdags rutine at spillerne ser og hører fra forskelige medier, da de blæser 

mange forkerte informationer som "et sted har man selv spredt Corona, og det andet sted bliver man 
ramt er den Hidsig Corona Virus. 

 at man havde skelnet mellem én til én undervisning og hold undervisning. 
 Vi modtager offentlig støtte som baserer sig på aktivitetsniveau og medlemmer - der mangler 

information omkring hvorvidt støtten bliver givet med passende hensyntagen til at vi har været 
tvangsnedlukkede og ikke har kunnet opretholde vores normale aktivitetsniveau 

 Dwg var svært at få information om hvornår sognelukningen trådte og blev ophævet, men forældrene 
var gode til at hjælpe, selvom det var med kort varsel. Det har været hårdt at være frivillig leder i 
2020/2021. Mange ting at forholde sig til og svært at finde klare svar. Alle har forståelse for 
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udfordringen, men har savnet mere klarhed om retningslinjer. Men i lyset af de store 
samfundsudfordringer med Covid-19, er vores udfordringer ikke store. 

 Vi var så heldige at få en stor bevilling fra den ekstraordinære klubhuspulje og har således benyttet 
nedlukningsperioden til at renovere klublokaler samt etablere udgang til ny fin terrasse. På den måde 
har corona-situationen også ført noget godt med sig for os. Det er vi meget taknemmelige for. 

 Det kunne have været hjælpsomt med konkret vejledning til hvor mange personer, der måtte være i 
vores musiklokale under de forskellige retningslinjefaser. Det var der ikke i efteråret et godt stykke tid, 
og det gjorde det meget svært hele tiden at kunne vurdere om vi kunne fortsætte. 

 Flere af de politikere der taler for genåbning, synes at tænke at alle bare gerne vil åbne og gerne fra 
dag til dag. Vi tænker at der må være andre, der som os, meget gerne vil åbne, men dels gerne vil have 
at det er trygt både for kunder/medlemmer og for ansatte og dels også har brug for bare en lille smule 
planlægning inden og muligvis også har brug for at kunne melde ud til kunderne et stykke tid inden. 
Det er derfor ikke noget "hit" hos os når vi med ultrakort varsel må åbne. Det betyder bare et større 
økonomisk tab og en større ærgelse fordi vi ikke kan nå at benytte os af det. 

 Vi synes at I har støttet os godt og I er meget hjælpsomme. Men vi kunne have godt have brug for 
rådgivning i forhold til hvordan vi klarer os ud af denne modgang. Vi har næsten aldrig oplevet 
modgang, og har det svært nu. 

 Ja, som nævnt i svaret før, så er det en skævvridning, at DGI-Byen har fåret fuldt tilskud fra kommunen, 
samtidig med at de har fået coronastøtte. 

 vi håber, det bliver normalt snart, men det problematisk at holde vores skak ferie camp og dyrke 
aktiviteter samt hytte i små grupper 

 Bekymring, depression, ensomhed  bliver værre og værre. 
 Savn af socialt samvær 
 Savn af socialt samvær. Lang ventetid på svar på ansøgning om ledige banetider i 2021-23. Og svaret 

var, at de udbudte banefaciliteter var udmeldt ledige ved en fejl! Og den udmeldte ekstra 
sommeråbning gælder måske ikke for Svanemøllehallen, som ikke står på listen. Tidligere har vi fået at 
vide, at man i alt fald holdt åbent i juni 2021. 

 Vi ved at mange af vores medlemmer kommer fra udsatte område og de er risiko for at havne uheldige 
løbebaner. Corona får stort konsekvens for dem på lang sigt og deres forældre har ikke ressourcer til at 
se det eller gør noget ved situationen omkring deres børn. Det går stærkt for de unge og det er svært 
at overskue hvordan man fanger deres opmærksomhed igen. Det hele er uforudsigeligt og 
uoverskueligt. 

 Jeg håber på Folkeoplysnings udvalget kan give en beder forstålser fremover over frivilligt idrætters 
forening / klubben for at kunne klar sig i fremtid ellers vil miste dem for godt 

 At alt snart bliver normalt igen 
 Vi har været meget glad for de nyhedsbreve vedr ændringer i coronaforholdsregler, som er blevet 

sendt ud til alle foreninger. Der har virkelig ikke manglet information, og vi føler, at der er blevet taget 
hånd om os. Selvom økonomien ikke er den bedste lige nu, har vi forsøgt at få det bedste ud af 
situationen. Vi er også meget glade for tiltaget med at forlænge vores bookinger til 2022 ,samt at vi 
ikke har skullet betale for lokalegebyr. Det har gjort at vi nu ikke behøver bekymre os om det 
økonomiske. Så stor tak herfra :-) 

 Frustrerende at skoleidrætshaller er gået tilbage til adgang via kortløsning. 
 Lederne har arbejdet VIKRELIG meget for at give børn og unge en god oplevelse trods svære vilkår. 
 Det er indtrykket, at seniorer især synes påvirket af pandamien ift. på ny at benytte klubbens 

aktiviteter i samme omfang som tidligere. 
 I det store hele har vi i fælleskabet mellem udvalg, forvaltning, beredskab og forening indtil videre 

klaret situationen fint. Tak for jeres støtte i det. 
 Ja vi er al for afhængig af skolernes gymstiksale. Vi skulle ha nogle sale uafhængig af skolerne 
 Der har ikke været tydelig information om hvilke perioder, banebookingsgebyr er blevet opretholdt og 

hvilke perioder, der er blevet suspenderet. Det gør det svært at holde et økonomisk overblik for 
klubben. 
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 Medlemmerne har været bange , men også glædet sig til at ses igen efter de er vaccineret . 
 Det er meget svært at få klare udmeldinger i foreningslivet især når vi er så afhængig af de faciliteter 

som vi får stillet til rådighed. Kulturhusene som vi skal kontakte er selv tilbageholdende med 
udmeldinger, da de heller ikke er blevet opdateret eller informeret om den nuværende situation. 

 Det er nødvendigt at sætte ind med en ekstraordinær støtte til målgruppen af psykisk sårbare - ikke 
kun de unge, men også de voksne! 

 

 
 
 
 

 


